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§ 162 Dnr 2024-000001 101 

Val av justerare 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen utser Nicolas Westrup (SD) till att jämte ordförande 

justera dagens protokoll. 

________________ 
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§ 163 Dnr 2024-000002 101 

Godkännande av dagordning 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen. 

Ärendebeskrivning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) meddelar följande förändring av 

dagordningen: 

- Återkallande av uppdrag i nämnder och kommunstyrelse, svar på 

återremiss från kommunfullmäktige lyfts in som ärende 45 på 

dagordningen. 

- Återkallande av uppdrag i bolagsstyrelser, svar på återremiss från 

kommunfullmäktige lyfts in som ärende 46.      

________________ 
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§ 164 Dnr 2024-000006 101 

Information från näringslivschefen 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar ärendet till protokollet.  

Ärendebeskrivning 

Torbjörn Lind, näringslivschef, ger information om aktuellt i verksamheten.   

________________ 
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§ 165 Dnr 2024-000101 167 

Hemställan om 2:4-medel avseende en tjänst 
säkerhetsskyddschef för Räddningstjänsten Östra 
Blekinge 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå hemställan om 2:4 

medel avseende en tjänst som säkerhetsskyddschef för Räddningstjänsten 

Östra Blekinge. 

Kommunfullmäktiges beslut 2024-04-25 

Kommunfullmäktige återremittera ärendet till kommunstyrelsen för förnyad 

handläggning där direktiven från Säkerhetspolisen och Myndigheten för 

samhällsskydd och beredskap finns med. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 237: 

I hemställan önskar Räddningstjänsten finansiera en säkerhetsskyddschef 

med för år 2024, 346 tkr från Ronneby kommun och 554 tkr från Karlskrona 

kommun. I och med att bedömningen är att dessa kostnader blir 

återkommande så anser Karlskrona och Ronneby kommun att man inte vill 

ta på sig dessa långsiktiga årliga kostnader. Karlskrona kommunfullmäktige 

avslog denna hemställan 240425..  

Bedömning 

Enligt Säkerhetsskyddslagen (2018:585) 2 kap. 7§ ska en 

verksamhetsutövare som bedriver säkerhetskänslig verksamhet ha en 

säkerhetsskyddschef om det inte är uppenbart obehövligt. 

Säkerhetsskyddschefen ska vara direkt underställd chefen för verksamheten, 

om sådan chef finns, annars verksamhetens ledning.  Lag (2021:952)  

 

Räddningstjänsten Östra Blekinge har i sin säkerhetsskyddsanalys kommit 

fram till att de bedriver verksamhet som har bäring på Sveriges säkerhet och 

att de därför behöver ha en säkerhetsskyddschef i sin verksamhet. Således 

har de en person med titeln säkerhetsskyddschef anställd hos sig. 

 

I hemställan framgår att Räddningstjänsten Östra Blekinge under kommande 

år behöver utöka arbetet med såväl totalförsvar, beredskap, säkerhetsskydd 

och informationssäkerhet. För detta bedömer de att de behöver en tjänst som 
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enbart arbetar med detta och det ska då avse säkerhetsskyddschefen varför 

de begärda medlen ska gå till denna tjänst. 

 

Karlskrona och Ronneby kommun anser inte att det just specifikt behöver 

vara en säkerhetsskyddschef som arbetar med dessa uppgifter utan även 

andra, interna som externa resurser, kan vara Räddningstjänsten behjälplig i 

detta arbete. För detta arbete har respektive kommun möjlighet att, efter 

förmåga, bistå med personella resurser och kompetens. Så görs redan till 

kommunkoncernens förvaltningar och bolag. 

 

Räddningstjänsten, liksom övriga kommunala förvaltningar och bolag kan ta 

del av MSBs 2:4 medel i efterhand såsom tidigare dvs. i den ordning som 

olika uppgifter genomförs. Medlen fördelas efter behov och i dialog med 

respektive kommun. Karlskrona kommun har tidigare, via dessa medel, 

bland annat  finansierat utbildningsinsatser för Räddningstjänsten. 

 

Karlskrona och Ronneby kommun finansierar, för övrigt, sina 

Säkerhetsskyddschefer till  stor del inom ordinarie budget då det bidrag som 

erhålls från MSB inte tydligt pekar på att dessa medel ska finansiera 

säkerhetsskyddschefstjänster och de uppgifter som är kopplade till 

säkerhetsskyddslagen. (Se bilaga "överenskommelse MSB"). 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att avslå hemställan om 2:4 medel avseende en tjänst 

som säkerhetsskyddschef för Räddningstjänsten Östra Blekinge 

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att avslå hemställan om 2:4 medel avseende en tjänst 

som säkerhetsskyddschef för Räddningstjänsten Östra Blekinge. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 
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§ 166 Dnr 2024-000238 042 

Tertialrapport 2024-04-30 för Ronneby kommun 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen anmodar nämnderna att göra en bedömning av det 

ekonomiska utfallet och prognosen utifrån kommunfullmäktiges 

ekonomistyrningsprincip och arbeta för en ekonomi i balans. För samtliga 

nämnder gäller generellt att löpande arbeta med att kostnadseffektivisera 

sina verksamheter, samt att vara restriktiv avseende styrbara kostnader.  

Tertialrapporten 2024-04-30 avges till kommunfullmäktige. 

 

Samtliga förvaltningschefer tillsammans med presidierna kallas till 

arbetsutskottets möte 17 juni för redovisning av vidtagna åtgärder för att nå 

en budget i balans. 

Ärendebeskrivning 

Härmed avges tertialrapport per 2024-04-30. Rapportens prognos indikerar 

ett negativt resultat på -81 mnkr för kommunen, dvs ca 82 mnkr sämre än 

budget. 

 

Centrala konton 

De centrala kontona visar en negativ helårsprognos med -8 mnkr mot budget. 

På negativa sidan är det kostnader för pensionsavtal som avviker mest. 

Positivt bidrar ett statsbidrag för att minska timanställningar inom 

äldreomsorg (erhölls 2023 men skulle periodiseras till 2024 med 67%).  

Av försiktighetsskäl antas reserverna KS och KF oförutsedda utgifter och 

Extra reserv förbrukas helt. 30/4 fanns fortfarande 26 mnkr i dessa reserver. 

För övriga reserver har bedömning gjorts. 

Den kostnadsbesparing om 10 mnkr som budgeterats på centralt konto anges 

i prognosen med 0 mnkr realiserad. De besparingar som görs återfinns i 

nämndernas utfall och prognoser. 

 

Nämnderna 

Totalt prognostiserar nämnderna ett överskridande mot budget med -74 

mnkr.  
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Störst negativ avvikelse i mnkr visar Utbildningsnämnden följt av Nämnden 

för arbete och välfärd och Teknik, fritid och kulturnämnden.  

Vård- och omsorgsnämnden visar på störst överskott följt av 

Kommunstyrelsen. 

För mer information se Tertialrapporten samt bilagor.    

Bedömning 

Verksamheternas överskridanden är problematiska om den för höga 

kostnadsnivån jämfört med budget är av bestående karaktär. Det är viktigt att 

förvaltningarna generellt arbetar med verksamheten och vidtar åtgärder för 

att långsiktigt nå en verksamhet i ekonomisk balans.  

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

tertialrapporteringen. De åtgärder som kan behöva vidtas för att nå 

ekonomisk balans kan påverka barn men det är en fråga för berörd 

verksamhet att ta ställning. 

 

Beslutsunderlag  

Tertialrapport 2024-04-30 med bilagor 

Tjänsteskrivelse – Johan Sjögren, ekonomichef.   

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen anmodar nämnderna att göra en bedömning av det 

ekonomiska utfallet och prognosen utifrån kommunfullmäktiges 

ekonomistyrningsprincip och arbeta för en ekonomi i balans. För samtliga 

nämnder gäller generellt att löpande arbeta med att kostnadseffektivisera 

sina verksamheter, samt att vara restriktiv avseende styrbara kostnader.  

Tertialrapporten 2024-04-30 avges till kommunfullmäktige.   

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår kommunstyrelsen att bifalla 

tjänsteförslaget med tillägget att samtliga förvaltningschefer tillsammans 

med presidierna kallas till arbetsutskottets möte 17 juni för redovisning av 

vidtagna åtgärder för att nå en budget i balans.       
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller ordförandens eget förslag och finner att styrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  

Samtliga nämnder 
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§ 167 Dnr 2024-000239 045 

Information om kommunens krediter 2024-04-30 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar besluta att tills vidare, vid behov av nyupplåning 

och omsättning, uppta lån med kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer 

än 1/2 av låneportföljen har förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska 

fortsatt vara att låna med korta räntebindningstider men med möjlighet att 

välja lång räntebindning om detta bedöms fördelaktigt. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att rapporterar beslutet jämte 

sammanställning över ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 235: 

Kommunfullmäktige fastställer ramarna för kommunens nyupplåning i 

samband med beslut om budget, samt yttrar sig om väsentliga investeringar i 

bolagen vilka vanligen helt eller delvis leder till behov av nyupplåning. 

 

Kommunstyrelsen ansvarar för kommunens finansförvaltning (Reglemente 

för kommunstyrelsen § 4). Inom ramen för fullmäktiges beslut ansvarar 

kommunstyrelsen för att genomföra den upplåning som erfordras. Vidare 

ansvarar kommunstyrelsen för placering av medel, samt i förekommande fall 

förvaltning av andra organisationers medel.  

 

Kommunstyrelsen har i särskild ordning vidaredelegerat finansförvaltningen 

till kommunens ekonomichef. Återrapportering av delegationsbesluten sker 

tertialvis.     

Bedömning 

Av bifogad finansiell rapportering framgår kommunens och de helägda 

bolagens krediter.  

 

Kommunens nettolåneskuld uppgick per 2024-04-30 till 602 (705) mkr. 

Värden inom parentes avser per 2023-12-31. 67 (80) % av kommunens 
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lånestock har rörlig ränta eller bunden ränta högst tre månader. Av lånen har 

13 (27) % en förfallotidpunkt som är kortare än ett år.  

 

Riksbankens styrränta ligger från 15 maj 2024 på 3,75 % (4,00 % 2023-12-

31).  Riksbanken flaggade i maj för ytterligare två sänkningar under året men 

det finns en osäkerhet i hur inflationen kommer att utvecklas och 

Riksbanken är därför försiktiga med att utlova sänkningar. Inflationsriskerna 

anges främst kopplade till den starka amerikanska ekonomin, den 

geopolitiska oron och kronans växelkurs. 

 

Med utgångspunkt från aktuell lånestock om 750 mkr exklusive 

koncernkonto, motsvarar 1 % förändring av räntan 7,5 mkr i ändrad kostnad 

på helår.  

 

Kommunstyrelsen ska minst en gång per tertial ta ställning till vilken 

riskexponering som ska gälla för kommunens lånestock 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från arbetsutskottet 2024-05-27 § 167 

Tjänsteskrivelse – Johan Sjögren, ekonomichef 

Finansrapport 2024-04-30 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar besluta att tills vidare, vid behov av nyupplåning 

och omsättning, uppta lån med kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer 

än 1/2 av låneportföljen har förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska 

fortsatt vara att låna med korta räntebindningstider men med möjlighet att 

välja lång räntebindning om detta bedöms fördelaktigt. 

Kommunstyrelsen rapporterar beslutet jämte sammanställning över 

ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige.    
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Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att tills vidare, 

vid behov av nyupplåning och omsättning, uppta lån med 

kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer än 1/2 av låneportföljen har 

förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska fortsatt vara att låna med korta 

räntebindningstider men med möjlighet att välja lång räntebindning om detta 

bedöms fördelaktigt. 

Kommunstyrelsen rapporterar beslutet jämte sammanställning över 

ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige. 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 168 Dnr 2020-000506 040 

Kapitalisering av Kommuninvest Ekonomisk förening 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. Till Kommuninvest ekonomisk förening betala 100 kr per invånare, 

enligt instruktion från Kommuninvest ekonomisk förening. Totalt att 

betala 2 822 100 kronor. 

2. Utse ekonomichef Johan Sjögren att för kommunstyrelsens räkning 

vidta åtgärder för att verkställa betalningen enligt ovan till 

Kommuninvest ekonomisk förening.   

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13 § 211: 

Ronneby kommun är medlem i Kommuninvest ekonomisk förening. Med 

anledning av ökade krav på kapitalisering i föreningen beslutade 

kommunfullmäktige i Ronneby i §289/2020 att öka sitt insatsbelopp med  11 

288 400 kr. 

 

Kommunstyrelsen bemyndigades i samma beslut att besluta om och vidta de 

åtgärder som krävs för inbetalning av kapitalinsats till föreningen. 

Inbetalningen sker stegvis under perioden 2021-2024, upp till ett belopp om 

maximalt 1 300 kr per invånare. 2025-2026 beräknas inte något behov av 

kapitalisering föreligga.  

 

Kommunstyrelsen bemyndigas i samma beslut att utse särskilt angiven 

person att för kommunstyrelsens räkning vidta de åtgärder som krävs med 

anledning av inbetalningarna enligt besluten ovan. 

 

För år 2024 ligger den totala kapitalinsatsen på totalt 1 300 kr per invånare. 

Ronneby kommun har sedan tidigare inbetalt 1 200 kr per invånare, vilket 

innebär att den kapitalinsats som behöver betalas in är 100 kr per invånare.  
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta att till 

Kommuninvest ekonomisk förening betala 100 kr per invånare, enligt 

instruktion från Kommuninvest ekonomisk förening. Totalt att betala 2 822 

100 kronor. 

Kommunstyrelsen beslutar att utse ekonomichef Johan Sjögren att för 

kommunstyrelsens räkning vidta åtgärder för att verkställa betalningen enligt 

ovan till Kommuninvest ekonomisk förening.  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att: 

3. Till Kommuninvest ekonomisk förening betala 100 kr per invånare, 

enligt instruktion från Kommuninvest ekonomisk förening. Totalt att 

betala 2 822 100 kronor. 

4. Utse ekonomichef Johan Sjögren att för kommunstyrelsens räkning 

vidta åtgärder för att verkställa betalningen enligt ovan till 

Kommuninvest ekonomisk förening.   

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Johan Sjögren, ekonomichef 
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§ 169 Dnr 2023-000651 040 

CURA Individutveckling - återbetalning av eget kapital 
2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att Cura Individutveckling 

ges i uppdrag att senast 2024-11-29 återbetala 20 000 tkr av eget kapital till 

medlemskommunerna fördelat enligt förslaget. 

Beslutet gäller under förutsättning att övriga medlemskommuner fattar 

motsvarande beslut. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13 § 121: 

Cura Individutvecklings egna kapital har under senare år vuxit sig stort och 

förbundet har en stark finansiell ställning. Förbundets egna kapital var per 31 

december 2023 40 292 tkr.  

Tidigare har förbundet återbetalat eget kapital i förhållande till köpta tjänster 

under de senaste fem åren och detta gjordes 2010 och 2015.  

Bedömning 

Länets kommunala ekonomichefer har gemensamt tagit fram ett förslag om 

en hållbar nivå för eget kapital i förbundet på semesterlöneskuldenx2. 

Förslaget har därefter diskuterats med Cura som ville att utbetalningen skulle 

begränsas till 20 mkr för att säkerställa att förbundet har en tillräcklig 

betalningsförmåga.  

 

Dåvarande ekonomichefen Carl-Johan Tykesson från Sölvesborg samt 

Olofströms ekonomichef som fört diskussionen med Cura ställde sig då 

bakom detta. Sedan förslaget togs fram hösten 2023 har ett bokslut gjorts för 

2023 där förbundet gjort en årsvinst på 3 856 tkr vilket gör att 

återbetalningen om föreslagna 20 mkr lättare att hantera ur både 

likviditetssynpunkt och soliditetssynpunkt. 

 

I detta förslag har ekonomicheferna räknat på 2018-2022 utifrån tillgängliga 

uppgifter från förbundet årsredovisningar. Årsresultat för 2023 har inte 
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beaktats utan kan bli föremål för en ny prövning om lämplig nivå på eget 

kapital i framtiden. 

 

Förbundets fem medlemskommuner behöver ta beslut i sina respektive 

kommunfullmäktige om att ge Cura i uppdrag att återbetala 20 mkr i enlighet 

med detta förslag. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från arbetsutskottet 2024-05-13 § 169 

Tjänsteskrivelse, Johan Sjögren, ekonomichef 

Excelfil med beräkningarna under rubriken bedömning.  

Förslag till beslut 

Kommunledningsförvaltningen föreslår KSAU att föreslå kommunstyrelsen 

att kommunfullmäktige beslutar att  

 

-Cura Individutveckling ges i uppdrag att senast 2024-11-29 återbetala 20 

000 tkr av eget kapital till medlemskommunerna fördelat enligt förslaget. 

Beslutet gäller under förutsättning att övriga medlemskommuner fattar 

motsvarande beslut.  

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att Cura Individutveckling ges i uppdrag att senast 

2024-11-29 återbetala 20 000 tkr av eget kapital till medlemskommunerna 

fördelat enligt förslaget. 

Beslutet gäller under förutsättning att övriga medlemskommuner fattar 

motsvarande beslut. 
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 170 Dnr 2024-000269 4230 

Föreskrifter om avfallshantering för Ronneby kommun 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att samråda lokala föreskrifter om 

avfallshantering i Ronneby kommun under perioden 17 juni – 17 september. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 231: 

Kommunen är skyldig att ha en aktuell renhållningsordning. Avfallsplanen 

(antagen i KF 2022-12-21) utgör tillsammans med kommunens lokala 

föreskrifter om avfallshantering renhållningsordningen för kommunen. 

Regeringen har under de senaste åren beslutat om ändringar i 

avfallsförordningen och i förordningen om producentansvar för 

förpackningar som påverkar kommunen. 

Ändringen i avfallsförordningen gäller att från 1 januari 2025 gäller krav på 

utsortering och separat insamling av textilavfall från hushåll och 

verksamheter. Kommunerna ska ansvara för att samla in textilavfall som är 

kommunalt avfall. 

Förändringen i producentansvar för förpackningar innebär:  

* 1 januari 2024: Kommunerna får ansvar för insamling av förpackningar 

från hushåll genom fastighetsnära insamling eller lättillgängliga 

insamlingsplatser. Kommunerna ska då också erbjuda separat insamling av 

matavfall från hushåll. 

* 1 januari 2026: Kommuner ska ordna separat insamling av förpackningar 

på torg och i parker samt andra populära platser där kommunen har ett 

renhållningsansvar enligt gaturenhållningslagen. 

1 januari 2027: Kommuner ska ordna separat insamling av förpackningar 

fastighetsnära och från verksamheter som är samlokaliserade med hushåll 

och som anmält att man vill ha kommunal insamling. Kommuner ska också 

ordna samling av förpackningar vid lättillgängliga insamlingsplatser för 

skrymmande förpackningar.  

Bedömning 

Ronneby kommuns nu gällande föreskrifter för avfallshantering antogs 2019 

och är i behov av revidering för att uppfylla ändringarna som har gjorts i 
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förordningar (avfallsförordningen och förordningen producentansvar för 

förpackningar) och för att hantera identifierade brister i nuvarande föreskrift. 

 

En arbetsgrupp med tjänstepersoner från kommunledningsförvaltningen, 

miljö- och byggförvaltningen och Ronneby Miljö & Teknik har tillsammans 

tagit fram förslag på lokala föreskrifter för renhållning. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av beslutet. Att ha 

föreskrifter för avfallshantering i Ronneby kommun bedöms vara för barns 

bästa utifrån artikel rätt till utveckling enligt artikel 6 i barnkonventionen.  

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 231  

Tjänsteskrivelse – Sofie Samuelsson, miljöstrateg 

Förskrifter om avfallshantering för Ronneby kommun   

Förslag till beslut 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott att 

föreslå kommunstyrelsen att besluta att samråda lokala föreskrifter om 

avfallshantering i Ronneby kommun under perioden 17 juni – 17 september.   

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att samråda 

lokala föreskrifter om avfallshantering i Ronneby kommun under perioden 

17 juni – 17 september. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Sofie Samuelsson, miljöstrateg  

Linnea Pettersson, miljöinspektör  
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§ 171 Dnr 2024-000145 180 

Remiss av SOU 2023:79 Arbetsrätten under krig och 
krigsfara  

 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner HR-chefens yttrande över remissen och att ge 

HR-chefen i uppdrag att hantera överlämnandet av yttrandet till 

Arbetsmarknadsdepartementet. 

Ärendebeskrivning 

Personalutskottet 2024-04-29 § 31: 

Utredningen har haft i uppdrag att lämna förslag till en justerad arbetsrättslig 

beredskapslagstiftning. I denna del ingår att säkerställa att parterna på 

arbetsmarknaden har möjlighet att ingå beredskapsavtal och att föreslå hur 

utrymmet att avvika från lagstiftningen genom kollektivavtal ska utformas. I 

uppdraget ingår även att analysera och bedöma om det behövs ändringar i 

bestämmelserna om överläggningsskyldighet för arbetsmarknadens parter i 

lagen (1982:1004) om skyldighet för näringsidkare, 

arbetsmarknadsorganisationer m.fl. att delta i totalförsvarsplaneringen, 

fortsättningsvis kallad överläggningsskyldighetslagen. 

Utredningen har även haft i uppdrag att analysera behovet av anpassningar 

av arbetsmiljö- och arbetstidsregleringen samt de föreskrifter som har 

meddelats med stöd av dessa bemyndiganden för att tillgodose 

totalförsvarets behov under krig, krigsfara och extraordinära förhållanden. 

Vidare har utredningen haft i uppdrag att analysera behovet av ändringar i de 

hänvisningar som finns i 9 kap. lagen (1994:1809) om totalförsvarsplikt, 

fortsättningsvis kallad totalförsvarspliktslagen, till annan arbetsrättslig 

lagstiftning. 

Slutligen har utredningen haft i uppdrag att analysera om kollektivavtal kan 

ingås eller sägas upp med hjälp av elektroniska underskrifter och vid behov 

lämna förslag om ändringar i medbestämmandelagens skriftlighetskrav. 

Ronneby kommun har som remissinstans fått möjlighet att yttra sig över de 

föreslagna ändringarna. Kommunens yttrande över remissen, om kommunen 
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önskar göra ett sådant, måste vara Arbetsmarknadsdepartementet tillhanda 

senast den 4 juni 2024.      

Bedömning 

Ronneby kommun delar uppfattningen om att det finns behov av en ny 

arbetsrättslig beredskapslag och är positiva till att det regleras i en särskild 

lag.  

 

Ronneby kommun förstår att arbetsmarknadens parter bör ta ansvar genom 

kollektivavtal, men ser utmaningar om detta hanteras centralt, och 

förespråkar att det i större omfattning omhändertas i lagstiftning.  

 

Ronneby kommun anser att en liknande anställningsform som i 

beredskapslagen bör finnas, utan konvertering till tillsvidareanställning. 

Förslagen kring medbestämmande och arbetstid kommer troligtvis vara svåra 

att följa och bör därmed ses över. Även regelverket kring skyddstopp och 

föreskriften om minderåriga bör ses över. Ronneby kommun ser positivt på 

att digital signering är möjlig för att ingå eller säga upp kollektivavtal. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från personalutskottet 2024-04-29 § 31 

Tjänsteskrivelse – Cecilia Westlund, HR-chef 

Remissvar gällande arbetsrätten under krig och krigsfara      

Förslag till beslut 

Personalutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta att godkänna HR-

chefens yttrande över remissen och att ge HR-chefen i uppdrag att hantera 

överlämnandet av yttrandet till Arbetsmarknadsdepartementet.      

Personalutskottets beslut  

Personalutskottet föreslår kommunstyrelsen att godkänna HR-chefens 

yttrande över remissen och att ge HR-chefen i uppdrag att hantera 

överlämnandet av yttrandet till Arbetsmarknadsdepartementet. 
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller personalutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Säkerhetsskyddschefen 

HR-chefen 
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§ 172 Dnr 2024-000229 661 

Remiss avseende förslag till föreskrifter om ändring i 
kursplaner i två skolformsdelar inom komvux 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen fastställer yttrandet i enlighet med utbildningsnämndens 

förslag.  

Ärendebeskrivning 

Utbildningsnämnden 2024-05-16 § 73: 

Remissen innehåller förslag till ändringar i följande författningar: 

 Föreskrifter om ändring i Skolverkets föreskrifter (SKOLFS 

2012:19) om kursplaner för kommunal vuxenutbildning som 

anpassad utbildning på grundläggande nivå 

 Föreskrifter om ändring i Skolverkets föreskrifter (SKOLFS 

2012:18) om kursplaner för kommunal vuxenutbildning på 

grundläggande nivå 

Enligt förordningen (2015:1047) med instruktion för Statens skolverk ska 

myndigheten kontinuerligt bedöma behovet av utveckling av läroplaner och 

andra styrdokument för skolväsendet som regeringen beslutar om, och vid 

behov föreslå ändringar av dessa. Arbetet som Skolverket nu genomför inom 

ramen för översyn av kursplaner i tre skoformsdelar har resulterat i förslag 

till ändringar i vissa kursplaner. Syftet med översynen är att stärka 

förutsättningarna för en utbildning av god kvalitet. De reviderade 

kursplanerna ska också likvärdigheten i undervisningen och öka 

möjligheterna till flexibilitet och individanpassning. 

Denna remiss omfattar inte kursplanerna i svenska och svenska som 

andraspråk i komvux på grundläggande nivå och komvux som anpassad 

utbildning på grundläggande nivå samt språk och kommunikation i komvux 

som anpassad utbildning på grundläggande nivå. 

Skolverket översänder i detta utskick ändringsföreskrifter samt den 

konsekvensutredning som berör Skolverkets förslag till ändring i kursplaner. 

Aktuella dokument går även att ta del av på http://www.skolverket.se/regler-

och-ansvar/forandringar-inom-skolomradet/skolverket-reviderar-innehallet-i-

tre-skolformsdelar-inom-komvux 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fsmtp.ronneby.se%2Ffmlurlsvc%2F%3FfewReq%3D%3AB%3AJVk%2FNDA0PyNzODcrNSNsYTg1ND81NCN2bGJrZHFwd2A4MDE1MTNgNDRnMTw8MGE2YTJgYGNhZDRkNmQ0Y2EzNTwyPTw8MmQ1PCNxODQyNDE0NzQwND0jdGxhODE2VD11STQwNTUxNjU8KDE2VD11STQyNTUxNjU8I3dmdXE4dnFkYXZtcHZgcUV3amtrYGd8K3ZgI2Y4NjUjbWFpODU%3D%26url%3Dhttp%253a%252f%252fwww.skolverket.se%252fregler-och-ansvar%252fforandringar-inom-skolomradet%252fskolverket-reviderar-innehallet-i-tre-skolformsdelar-inom-komvux&data=05%7C02%7CStadshuset%40ronneby.se%7C9eb9018172204c2190b808dc65ce257a%7C8b1a37b685384b78a1def8fabac29615%7C0%7C0%7C638497184297491658%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=%2FntiHWUQ5GrUkKTx%2BUA9ZGmiqfL6VB9s6Vkr4qRd%2BM4%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fsmtp.ronneby.se%2Ffmlurlsvc%2F%3FfewReq%3D%3AB%3AJVk%2FNDA0PyNzODcrNSNsYTg1ND81NCN2bGJrZHFwd2A4MDE1MTNgNDRnMTw8MGE2YTJgYGNhZDRkNmQ0Y2EzNTwyPTw8MmQ1PCNxODQyNDE0NzQwND0jdGxhODE2VD11STQwNTUxNjU8KDE2VD11STQyNTUxNjU8I3dmdXE4dnFkYXZtcHZgcUV3amtrYGd8K3ZgI2Y4NjUjbWFpODU%3D%26url%3Dhttp%253a%252f%252fwww.skolverket.se%252fregler-och-ansvar%252fforandringar-inom-skolomradet%252fskolverket-reviderar-innehallet-i-tre-skolformsdelar-inom-komvux&data=05%7C02%7CStadshuset%40ronneby.se%7C9eb9018172204c2190b808dc65ce257a%7C8b1a37b685384b78a1def8fabac29615%7C0%7C0%7C638497184297491658%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=%2FntiHWUQ5GrUkKTx%2BUA9ZGmiqfL6VB9s6Vkr4qRd%2BM4%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fsmtp.ronneby.se%2Ffmlurlsvc%2F%3FfewReq%3D%3AB%3AJVk%2FNDA0PyNzODcrNSNsYTg1ND81NCN2bGJrZHFwd2A4MDE1MTNgNDRnMTw8MGE2YTJgYGNhZDRkNmQ0Y2EzNTwyPTw8MmQ1PCNxODQyNDE0NzQwND0jdGxhODE2VD11STQwNTUxNjU8KDE2VD11STQyNTUxNjU8I3dmdXE4dnFkYXZtcHZgcUV3amtrYGd8K3ZgI2Y4NjUjbWFpODU%3D%26url%3Dhttp%253a%252f%252fwww.skolverket.se%252fregler-och-ansvar%252fforandringar-inom-skolomradet%252fskolverket-reviderar-innehallet-i-tre-skolformsdelar-inom-komvux&data=05%7C02%7CStadshuset%40ronneby.se%7C9eb9018172204c2190b808dc65ce257a%7C8b1a37b685384b78a1def8fabac29615%7C0%7C0%7C638497184297491658%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=%2FntiHWUQ5GrUkKTx%2BUA9ZGmiqfL6VB9s6Vkr4qRd%2BM4%3D&reserved=0
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Skolverket vill ge remissinstanserna möjlighet att yttra sig över förslagen 

och särskilt de förslag som är relevanta för remissinstansen. Eventuella 

synpunkter bör vara Skolverket tillhanda senast den 24 juli 2024.      

Bedömning 

Efter att nogsamt studerat Skolverkets remiss avseende förslag till 

föreskrifter om ändring i kursplaner i två skolformsdelar inom Komvux blir 

svaret som följer; 

 

Skolverkets föreskrifter SKOLFS 2012:19 om kursplaner för kommunal 

vuxenutbildning som anpassad utbildning på grundläggande nivå. 

Inga förslag till ändringar i förslaget, vi ställer oss helt bakom detta. 

 

Skolverkets föreskrifter SKOLFS 2012:18 om kursplaner för kommunal 

vuxenutbildning på grundläggande nivå. 

Inga förslag till ändringar i förslaget, vi ställer oss helt bakom detta. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 2024-05-16 § 73 

Tjänsteskrivelse – Verksamhetschef Ronny Mattsson, Gymnasieskolan Knut 

Hahn  

Missiv 

Konsekvensutredning 

Föreskrifter om ändring i Skolverkets föreskrifter (SKOLFS 2012:19) om 

kursplaner för kommunal vuxenutbildning som anpassad utbildning på 

grundläggande nivå. 

Föreskrifter om ändring i Skolverkets föreskrifter (SKOLFS 2012:18) om 

kursplaner för kommunal vuxenutbildning på grundläggande nivå. 

Sändlista      

Förslag till beslut 

Föreslås att Utbildningsnämnden ställer sig bakom föreliggande förslag till 

svarsyttrande då förvaltningen inte har något att erinra och hänskjuter 

ärendet till Kommunstyrelsen för beslut.      
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Utbildningsnämndens beslut  

Utbildningsnämnden ställer sig bakom föreliggande förslag till svarsyttrande 

och föreslår att Kommunstyrelsen fattar beslut i enighet med 

utbildningsnämndens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller utbildningsnämndens förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Utbildningsnämnden  

Skolverket, remiss.oversynkomvux@skolverket.se eller till 

registrator@skolverket.se, ange Skolverkets diarienummer 2024:253 i 

ämnesraden. Svar senast 25 juli.  

 

 

mailto:remiss.oversynkomvux@skolverket.se
mailto:registrator@skolverket.se


 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

30(128) 
2024-06-04  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 173 Dnr 2024-000210 022 

Ny tjänst som verksamhetsutvecklare EU- och 
internationella frågor 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen inrättar en tjänst som verksamhetsutvecklare för EU- och 

internationella frågor samt tillföra enheten för hållbarhet, kvalitet och 

överförmyndare ett tilläggsanslag år 2024 med 400 000 kronor. Finansiering 

år 2024 ska ske från kommunstyrelsens medel för oförutsedda kostnader. 

För 2025 och framåt hänskjuts frågan om finansiering till 

budgetberedningen. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13 § 206: 

Ronneby kommun ser ett behov av att stärka och systematisera kommunens 

internationella arbete. Huvudansvaret för internationella frågor har sedan en 

tid tillbaka legat hos kommundirektören och till viss del hos 

utvecklingschefen. 

 

Förslaget är att inrätta en tjänst som verksamhetsutvecklare EU- och 

internationella frågor på kommunledningsförvaltningen och enheten för 

hållbarhet, kvalitet och överförmyndare. Förslaget är förankrat med 

kommundirektören.  

Bedömning 

Ronneby kommun ser ett växande behov av att stärka och systematisera det 

internationella arbetet. Huvudansvaret för internationella frågor har sedan en 

tid tillbaka legat hos kommundirektören och till viss del hos 

utvecklingschefen. Det finns ett behov av att förstärka rollen för 

internationella relationer inom kommunens organisation. Specifikt är det ett 

växande fokus på att utveckla samarbetet med vänorten Ternopil i Ukraina, 

som en del av ett större initiativ för kommunalt partnerskap genom 

International Centre for Local Democracy (ICLD). Det finns en ambition 

från Ronneby kommun för ett större engagemang i internationella 

samarbeten och nätverk för att främja tillväxt, mångfald och hållbar 

utveckling. Ett integrerat internationellt perspektiv är nödvändigt för att 

möjliggöra effektivare utnyttjande av EU-finansiering och att utveckla 
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internationella samarbeten, vilket kan bidra till kommunens långsiktiga 

utveckling. 

Rollen 

Den nya rollen som verksamhetsutvecklare för EU- och internationella 

frågor är viktig för att Ronneby kommuns möjlighet att ta en proaktiv och 

strukturerad ansats i det internationella arbetet. Genom att ha en dedikerad 

person för dessa uppgifter säkerställs en kontinuerlig och fokuserad 

hantering av internationella relationer och projekt. Detta inkluderar att skapa 

starkare band med Ternopil och andra vänorter, representera kommunen i 

internationella sammanhang och navigera i komplexiteten av EU-

finansieringsmöjligheter. 

Exempel på arbetsuppgifter 

Etablering och underhåll av partnerskap: Skapa och upprätthålla starka 

relationer med Ronnebys vänorter, särskilt Ternopil, genom aktivt 

engagemang och regelbundna utbyten. 

Internationella styrgruppen: Leda och koordinera kommunens internationella 

styrgrupp, som spelar en central roll i att definiera och genomföra 

internationella program och projekt. 

Programutveckling: Utveckla ett internationellt program som klart definierar 

målen och metoderna för tillväxt genom lokalt och internationellt samarbete. 

Nätverk: Aktivt delta i och bidra i relevanta nätverk, representera Ronneby i 

olika nationella och internationella forum, exempel på nätverk ICLD, 

Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) och Blekinge projekt- & EU-

nätverk 

Rådgivning och vägledning: Ge stöd och rådgivning till kommunens olika 

verksamheter, lokala företag och föreningsliv angående möjligheter och 

processer för att få projektfinansiering från EU och andra 

finansieringsalternativ. 

Informationsförmedling: Ansvara för att sprida information och kunskap 

inom kommunen om EU-finansiering och internationella samarbeten. 

Möjlighetsanalys 

En tjänst om verksamhetsutvecklare för EU- och internationella frågor  

* Ger möjlighet till mer målinriktad och strategisk hantering av 

internationella samarbeten och relationer.  

* Bidrar till att förbättra och fördjupa relationerna med vänorter, särskilt 

Ternopil, vilket kan leda till ömsesidigt gynnsamma projekt och utbyten. 

* Optimerar möjligheterna att erhålla och utnyttja EU-finansiering och andra 

nationella och internationella medel för lokal utveckling. 
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* Bidrar till att bygga upp intern kunskap och kompetens inom EU- och 

internationella frågor i kommunens verksamheter. 

* Underlättar införlivandet av internationella perspektiv i kommunens 

utvecklingsarbete, vilket främjar mångfald och hållbar utveckling. 

* Möjliggör aktivt deltagande i nätverk och forum, både på nationell och 

internationell nivå, för att utbyta erfarenheter och praxis. 

 

Finansiering 

Delar av tjänsten kommer på sikt att finansieras genom projektmedel 

Lönekostnad inkl. PO är beräknat till ca 800 000 kr. Tillkommer kostnader 

för deltagande i nätverk, utbildning, arbetsverktyg, resor etc. 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13 § 206 

Tjänsteskrivelse – Krister Svensson, Utvecklingschef 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att besluta om 

att inrätta en tjänst som verksamhetsutvecklare för EU- och internationella 

frågor samt tillföra enheten för hållbarhet, kvalitet och överförmyndare ett 

tilläggsanslag år 2024 med 400 000 kronor. Finansiering år 2024 ska ske 

från kommunstyrelsens medel för oförutsedda kostnader. 

För 2025 och framåt hänskjuts frågan om finansiering till 

budgetberedningen.  

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att inrätta en 

tjänst som verksamhetsutvecklare för EU- och internationella frågor samt 

tillföra enheten för hållbarhet, kvalitet och överförmyndare ett tilläggsanslag 

år 2024 med 400 000 kronor. Finansiering år 2024 ska ske från 

kommunstyrelsens medel för oförutsedda kostnader. 

För 2025 och framåt hänskjuts frågan om finansiering till 

budgetberedningen. 
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Carl-Martin Laner, kommundirektör  

Krister Svensson, utvecklingschef  

Budgetberedningen, att: Johan Sjögren 
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§ 174 Dnr 2024-000111 014 

Medel för medfinansiering av gång- och cykelväg längs 
Gärestadsvägen (lv 669) enligt samverkansavtal mellan 
kommunen och Trafikverket 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige: 

1. att finansiering år 2024 för medfinansieringen av gång- och cykelväg 

längs Gärestadsvägen ska ske genom att omfördela 1 400 000 kr från 

kommunfullmäktiges reserv för oförutsedda händelser till en post för 

medfinansiering infrastruktur på centralt konto. 

2. att kostnaden år 2024, 1 400 000 kronor för medfinansieringen av gång- 

och cykelväg längs Gärestadsvägen, ska redovisas på centralt konto. 

3. att finansieringen från och med år 2025 (500 000 kronor/år) och till dess 

kostnaden upphör hanteras i budgetberedningen 2025-2027. 

4. att kostnaden för år 2025 och till dess kostnaden upphör för 

medfinansieringen av gång- och cykelväg längs Gärestadsvägen, ska 

redovisas på centralt kont 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13 § 208: 

I slutet av 2021 ingick Ronneby kommun och Trafikverket, genom beslut i 

kommunfullmäktige 2021-11-15 § 289, ett samverkansavtal gällande 

medfinansiering av gång- och cykelväg längs Gärestadsvägen, lv 669, från 

korsningen med Hamnvägen fram till trafikplats Björketorp. Projektet drivs 

samtidigt som Trafikverkets projekt motorvägsutbyggnad av E22 mellan 

Björketorp och Nättraby.  

Bedömning 

Trafikverket har påbörjat projekteringsarbete för gång- och cykelväg samt 

vägplan för den enligt tidplan. Vägplanen beräknas kunna antas i slutet av 

2024. Produktion av gång- och cykelvägen är beräknad till 2027. Kommunen 

står för 50 % av kostnaden genom rekvisitioner till Trafikverket uppdelat på 

de år som projektet fortlöper, inledningsvis med kostnader för upprättande 

av vägplan, undersökningar, framtagande av förfrågningsunderlag samt 

produktion.  
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Trafikverkets bedömning av kostnader och när i tid de uppkommer enligt 

nedan: 

2023: 600 tkr 

2024: 1 000 tkr 

2025: 500 tkr 

2026: 500 tkr 

2027: 5 000 tkr 

2028: 5 000 tkr 

Uppskattning av kostnad för projektet skedde i prisläge 2021-01 och uppgick 

då till 18 mkr i totalkostnad, varav kommunens del uppgick 9 mkr. Prisläget 

idag skiljer sig jämfört med i början av 2021. Beräknad totalkostnad för 

kommunens del ligger nu på 12,7 mkr enligt Trafikverkets uppräkning. I 

samverkansavtalet hanteras kostnadsförändringar i punkten 8 som i korthet 

innebär att om kostnaden vid anbudstillfället (d.v.s. då trafikverket handlat 

upp projektet) överstiger 20 % av bedömd totalkostnad när hänsyn tagits till 

kostnadsutvecklingen enligt Trafikverkets index för väginvesteringar ska 

respektive part ges möjlighet till omförhandling. I samband med 

framtagande av vägplanen kommer trafikverket göra en ny 

totalkostnadsprognos för projektet.  

 

Då kommunen inte kommer äga gång- och cykelvägen eller utföra 

drift/underhåll på den har avstämning gjorts med ekonomichef kring hur 

medfinansieringen bör hanteras. Kostnaden för det faktiska 

medfinansieringsbidraget till GC-vägen redovisas årligen på centralt konto. 

Finansieringen sker från kommunstyrelsens reserv för oförutsedda kostnader 

under 2024 motsvarande den faktiska kostnaden. För 2025 och till dess 

medfinansieringsbidraget upphör (i dagsläget 2028) hänskjuts finansieringen 

till budgetberedningen inför 2025. 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet. 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13 § 208 

Tjänsteskrivelse – Sara Jonasson, mark- och exploateringschef 
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen besluta 

föreslå Kommunfullmäktige besluta att kostnaden för det faktiska 

medfinansieringsbidraget till gång- och cykelvägen redovisas årligen på 

centralt konto. Finansieringen sker från kommunstyrelsens reserv för 

oförutsedda kostnader under 2024 motsvarande den faktiska kostnaden. För 

2025 och till dess medfinansieringsbidraget upphör hänskjuts finansieringen 

till budgetberedningen inför 2025.  

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige: 

-att finansiering år 2024 för medfinansieringen av gång- och cykelväg längs 

Gärestadsvägen ska ske genom att omfördela 1 400 000 kr från 

kommunfullmäktiges reserv för oförutsedda händelser till en post för 

medfinansiering infrastruktur på centralt konto. 

-att kostnaden år 2024, 1 400 000 kronor för medfinansieringen av gång- och 

cykelväg längs Gärestadsvägen, ska redovisas på centralt konto. 

-att finansieringen från och med år 2025 (500 000 kronor/år) och till dess 

kostnaden upphör hanteras i budgetberedningen 2025-2027. 

-att kostnaden för år 2025 och till dess kostnaden upphör för 

medfinansieringen av gång- och cykelväg längs Gärestadsvägen, ska 

redovisas på centralt konto 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller ordförandens eget förslag och finner att styrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 175 Dnr 2024-000220 253 

Markanvisning Kilen 6 - Acasa Bostad AB 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna framtaget 

markanvisningsavtal mellan kommunen och Acasa Bostad AB gällande 

fastigheten Kilen 6.  

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskottet 2024-05-13 § 209: 

C4 Hus har haft markanvisning på tomten Kilen 6. Sedan deras konkurs som 

meddelades under mars månad är det tidigare gällande 

markanvisningsavtalet avslutat. Acasa Bostad AB har visat intresse för att 

utveckla den sista tomten inom kv Kilen för bostäder i bostadsrättsform och 

har kommit in med ansökan om att få teckna markanvisningsavtal med 

kommunen gällande Kilen 6.  

Bedömning 

Acasa Bostad har under de senaste åren genomfört två stycken 

hyresbostadsprojekt i Ronneby, kv Björnen och kv Kilen, med gott resultat. 

Bolaget visar nu intresse för Kilen 6 och vill studera närmre hur tomten kan 

utvecklas för ett bostadsrättsprojekt om ca 20 bostadsrätter. Inriktningen blir 

i detta tidiga skede bostäder fördelat på treor och fyror med fokus på 

kopplingen till det ånära läget.   

 

Under tiden för det föreslagna markanvisningsavtalet kommer vidare 

skissförslag att tas fram av bolaget samt att dialog kommer att ske med 

kommunen i form av representanter från mark- och exploateringsenheten 

samt stadsarkitekt.  

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av beslutet om 

markanvisningsavtal.  

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från arbetsutskottet 2024-05-13 § 209 
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Tjänsteskrivelse – Sara Jonasson, mark- och exploateringschef  

Markanvisningsavtal Kilen 6 Acasa Bostad AB 

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår Kommunstyrelsens 

arbetsutskott föreslå besluta föreslå Kommunstyrelsen besluta föreslå 

Kommunfullmäktige att godkänna framtaget markanvisningsavtal mellan 

kommunen och Acasa Bostad AB gällande fastigheten Kilen 6.  

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna framtaget markanvisningsavtal mellan 

kommunen och Acasa Bostad AB gällande fastigheten Kilen 6.  

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 176 Dnr 2024-000257 253 

Förslag till överenskommelse om fastighetsreglering 
mellan Tussilagon 5 och kommunägda Hulta 2:115 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna upprättad 

överenskommelse om fastighetsreglering mellan Tussilagon 5 och 

kommunens Hulta 2:115. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 202405-27 § 238: 

Ägarna till Tussilagon 5 har ställt frågan till mark- och exploateringsenheten 

om att få utöka sin befintliga tomt med den yta (ca 450 kvm) av kommunens 

Hulta 2:115 som angränsar mot Tussilagon 5. Överenskommelse om 

fastighetsreglering är framtagen. Markpriset är satt till 100 kr/kvm vilket 

baseras på en likvärdig försäljning för granntomten utförd 2023 enligt 

samma detaljplan. Nivå på markpriset baseras på tidigare beslut om nivå 

inom denna detaljplan. Mottagande fastighet står för förrättningskostnaden.      

Bedömning 

Då det aktuella markområdet är utlagt i detaljplan för bostadsändamål är det 

helt relevant att genomföra försäljningen. Marköverföringen ses som en del 

av genomförandet av detaljplanen och syftar till att få ändamålsenligt 

fastighetsgränser i enlighet med detaljplanen.  

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet. 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 238 

Tjänsteskrivelse – Sara Jonasson, mark- och exploateringschef  

Förslag till överenskommelse om fastighetsreglering      

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår kommunstyrelsens 

arbetsutskott att besluta förelå kommunstyrelsen att besluta föreslå 
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kommunfullmäktige att godkänna upprättad överenskommelse om 

fastighetsreglering mellan Tussilagon 5 och kommunens Hulta 2:115.      

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna upprättad överenskommelse om 

fastighetsreglering mellan Tussilagon 5 och kommunens Hulta 2:115. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 177 Dnr 2022-000221 253 

Försäljning av Svenstorp 20:8 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna upprättat 

förslag till tilläggsavtal till ursprungligt köpeavtal för Svenstorp 20:8. 

Ärendebeskrivning 

Arbetsutskottet 2024-05-27 § 239: 

Företaget NREP har sedan flera år tillbaka planerat för byggnation av vård- 

och omsorgsboende i Bräkne-Hoby, vid Stenåsa, på fastigheten Svenstorp 

20:8. Kommunfullmäktige tog under våren 2022 beslut om köpekontrakt för 

försäljning av fastigheten till bolaget. I köpeavtalet stipuleras vissa villkor 

som ska uppfyllas innan försäljning av fastigheten kan genomföras. Dessa 

villkor innebär kortfattat att för att få tillträda fastigheten krävs att köparen 

har ingått ett hyresavtal med en driftoperatör av vård- och omsorgsboendet 

samt att köparen har fått lagakraftvunnet bygglov för byggnationen samt 

startbesked. Villkoren hade första ursprungliga slutdatum 31 maj 2023. 

Processen kring bygglovet har dragit ut mycket på tiden på grund av 

överklaganden varför två stycken tilläggsavtal gällande tidsfristen för 

beviljat bygglov har tecknats 2022-12-28 samt 2023-10-05. Den nu gällande 

tidsfristen för bygglovsbeslut är enligt gällande tilläggsavtal II satt till 30 

juni 2024.  

 

Nu gällande status för bygglovet är att det efter överklagan har prövats i 

mark- och miljödomstolen med datum för dom 2024-03-19. Utfallet blev 

kortfattat att domstolen riktade in sig på höjderna i bygglovet och 

återförvisade ärendet till miljö- och byggnadsnämnden för fortsatt 

handläggning. Enligt bolagets tidplan kommer bygglovet att hanteras på 

miljö- och byggnadsnämndens sammanträde i juni.   

 

Bolaget har genom dialog med mark- och exploateringsenheten framfört en 

önskad tidplan att sätta igång med byggnationen under Q4 2024, fortsatt 

under förutsättningarna i köpeavtal och framtaget tilläggsavtal gällande 

punkterna om hyresavtal med driftoperatör och laga kraftvunnet 

bygglovsbeslut samt startbesked.       
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Bedömning 

Med bakgrund av att den planerade processen kring byggnationen dragit ut 

på tiden enligt beskrivning ovan samt att bolaget fortsatt är intresserade att 

genomföra byggnationen av vård- och omsorgsboende på Svenstorp 20:8 är 

bedömningen att tilläggsavtal är lämpligt att teckna för att processen ska 

kunna fortsätta. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet. 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 239 

Tjänsteskrivelse – Sara Jonasson, mark- och exploateringschef  

Förslag till tilläggsavtal till köpekontrakt gällande försäljning av Svenstorp 

20:8 

Ursprungligt köpeavtal gällande Svenstorp 20:8 tecknat 2022-01-07 och 

2022-07-15      

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår kommunstyrelsens 

arbetsutskott att besluta föreslå kommunstyrelsen att besluta föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna upprättat förslag till tilläggsavtal till 

ursprungligt köpeavtal för Svenstorp 20:8.      

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna upprättat förslag till tilläggsavtal till 

ursprungligt köpeavtal för Svenstorp 20:8. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 178 Dnr 2024-000224 106 

Myndighetsgemensam avsiktsförklaring för regionalt 
och lokalt samarbete mot organiserad brottslighet i 
Blekinge län 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar Myndighetsgemensam avsiktsförklaring för 

regionalt och lokalt samarbete mot organiserad brottslighet. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13 § 213: 

Organiserad brottslighet. Den regionala samverkan går under namnet 

”Nätverket mot organiserad brottslighet i Blekinge”. Tidigare samordnades 

nätverket av Polismyndigheten men sedan 2023 har Länsstyrelsen Blekinge 

tillsammans med Polismyndigheten det samordnande ansvaret.  

 

Syftet med nätverket är att motverka lokal organiserad brottslighet i 

Blekinge län, och fokus i det gemensamma arbetet framåt är att förstärka 

linjeverksamheten och öka antalet insatser i länet för att bekämpa den 

kriminella ekonomin, motverka otillåten påverkan och stoppa kriminella 

karriärer. 

 

Styrgruppen för det myndighetsgemensamma arbetet mot organiserad 

brottslighet i Blekinge består av myndighetschefer från deltagande 

myndigheter och kommundirektörer från länets samtliga kommuner. 

Styrgruppens styrdokument är föreliggande avsiktsförklaring. 

 

Deltagande myndigheter beslutade under 2010 i en avsiktsförklaring att de 

avser att samverka genom strategisk planering och operativa insatser mot 

organiserad brottslighet i länet. På grund av att det tillkommit myndigheter 

till nätverket, regeringsuppdrag till deltagande myndigheter har förändrats 

och att nätverkets arbete behöver ta hänsyn till andra samverkansformer i 

polisregion syd såsom regionalt samverkansråd och 

arbetskriminalitetscenter, reviderades avsiktsförklaringen under 2023. 

 

En viktig del i arbetet består i att ta fram en gemensam handlingsplan för 

varje år där prioriteringar lyfts för beslut i nätverkets styrgrupp. Fokus för 

2024 har arbetats fram av nätverkets deltagare under 2023 under de 

gemensamma nätverksträffarna.  
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Det övergripande fokuset för 2024 handlar om att öka antalet myndighets-

gemensamma insatser i länet utifrån rådande resurser inom varje myndighet. 

Detta görs genom:  

1. Lokala operativa insatser med stöd av AKC (Arbetskriminalitetscenter 

syd).  

2. Gemensamma kontroller i länets hamnar  

3. Synliggöra kommunala verktyg och förbättra kartläggning av problem  

4. Ökad tipslämning mellan myndigheter  

5. Reviderad avsiktsförklaring 

 

I arbetet deltar Arbetsförmedlingen, Arbetsmiljöverket, 

Ekobrottsmyndigheten, Försäkringskassan, Karlshamns kommun, 

Karlskrona kommun, Kriminalvården, Kustbevakningen, Länsstyrelsen 

Blekinge, Migrationsverket, Olofströms kommun, Polismyndigheten, 

Ronneby kommun, Sölvesborgs kommun, Tullverket och 

Åklagarmyndigheten.  

 

I tillägg deltar följande myndigheter i nätverket som samverkande part: 

Skatteverket genom Center mot arbetslivskriminalitet (AKC Syd) och 

Kronofogden prioriterar satsningen mot organiserad brottslighet och 

medverkar i lokal samverkan på strategisk nivå och i operativ fas i mån av 

tid och resurs.      

Bedömning 

Organiserad brottslighet och kriminella nätverk utmanar Sverige. Den 

påverkar inte bara människors säkerhet och trygghet utan är även ett hot mot 

samhällsviktiga funktioner. I förlängningen hotar den våra grundläggande 

demokratiska värderingar och medborgarnas tillit staten. Den organiserade 

brottsligheten är alltså systemhotande och därmed synnerligen allvarlig. 

 

I den nationella myndighetsgemensamma lägesbilden gällande organiserad 

brottslighet för 2023 identifieras den geografiska utbredningen av 

organiserad brottslighet och dess påverkan på lokalsamhället som ett av de 

hot som har störst påverkan på samhället i stort (MGL 2023). Den 

myndighetsgemensamma lägesbilden betonar att utvecklingen även belyser 

vikten av att upprätthålla förmågan att motverka framväxten av organiserad 

brottslighet även på mindre orter där myndighetsnärvaron och resurserna är 

mer begränsade än i storstadsregionerna. Nätverket mot organiserad 

brottslighet i Blekinge verkar för att stärka kommunerna i sitt lagstadgade 

ansvar gällande det brottsförebyggande arbetet i lokalsamhället. 
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I ljuset av detta är fortsatt deltagande och engagemang i 

myndighetsgemensamt nätverk mot organiserad brottslighet av största vikt 

för Ronneby kommun för att få del av och kunna bidra till kraftfullare 

gemensamma åtgärder mot denna typ av brottslighet. Detta görs genom att 

anta denna avsiktsförklaring. 

 

Barnrättsbedömning av lokala BRÅs verksamhet 

Barn och unga påverkas positivt av det myndighetsgemensamma arbetet mot 

organiserad brottslighet då det även omfattar bildandet av så kallade BOB-

råd (Barn och unga i organiserad brottslighet) i kommunerna, och insatser 

som syftar till att förhindra att barn och unga hamnar i grov kriminalitet. 

Underlag 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 213 

Missiv; Antagande av myndighetsgemensam avsiktsförklaring för regionalt 

och lokalt samarbete mot organiserad brottslighet i Blekinge län 

Myndighetsgemensam avsiktsförklaring för regionalt och lokalt samarbete 

mot organiserad brottslighet i Blekinge län 

Regional handlingsplan 2024 Nätverket mot organiserad brottslighet i 

Blekinge      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås föreslå Kommunstyrelsen att anta 

Myndighetsgemensam avsiktsförklaring för regionalt och lokalt samarbete 

mot organiserad brottslighet      

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anta 

Myndighetsgemensam avsiktsförklaring för regionalt och lokalt samarbete 

mot organiserad brottslighet 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Bibbi Rönnlund, BRÅ-samordnare  
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§ 179 Dnr 2023-000306 279 

Revidering av Bostadsförsörjningsprogram 2018 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta strategi för 

bostadsförsörjningen som utgör Ronneby kommuns riktlinjer för 

bostadsförsörjningen, lag (2013:866), med följande tillägg: 

- Att det på sida 32 i strategi för bostadsförsörjning, under mål: planera 

för bostäder som skapar hållbara livsmiljöer och aktiviteter för det 

samma läggs till en aktivitet som kopplas till det ägardirektiv 

kommunfullmäktige gett AB Ronnebyhus om att utöka antalet 

lägenheter i samtliga av de mindre tätorterna där AB Ronnebyhus har 

bostäder sedan innan (Kommunfullmäktige 2017-12-14 § 404).  

En sådan aktivitet sammankopplar med det som på sida 26 i strategin 

beskrivs under rubriken Planera för bostäder som skapar hållbara livsmiljöer 

genom arbete med att främja bostadsbyggandet i de mindre tätorterna för att 

stärka och bibehålla kommunal och kommersiell service. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13 § 216: 

Alla kommuner har ett bostadsförsörjningsansvar enligt 

bostadsförsörjningslagen (2000:1383). Detta innebär ett ansvar att se till att 

alla kommuninvånare har en bostad och att utbudet balanseras mot 

efterfrågan så att inga grupper utestängs från bostadsmarknaden.  

Januari 2022 togs beslut i kommunstyrelsen att revidera kommunens 

riktlinjer för bostadsförsörjningen, i samband med att kommunstyrelsen tog 

beslut om att upprätta en ny översiktsplan (dnr 2021000750 212). 

2023-10-03 § 299 beslutade kommunstyrelsen att låta skicka ut ett förslag 

till strategi för bostadsförsörjningen på remiss. Remissen har skickats ut från 

2023-10-13 till och med 2023-12-08. Under remisstiden har flera svar 

inkommit från till exempel myndigheter, nämnder, råd och andra kommuner. 

Förslaget till strategi för bostadsförsörjningen tillgängliggjordes på Ronneby 

stadsbibliotek samt via Ronneby kommuns webbplats under hela 

remisstiden. Redogörelse över inkomna remissvar och besvarande av dessa, 

bifogas till skrivelsen (Bilaga 3, Redogörelse över remiss för Ronneby 

kommuns strategi för bostadsförsörjningen). Strategin har därefter 

reviderats. Större ändringar och tillägg i text är understruket i dokumentet. 
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Vid varje mandatperiod skall riktlinjer och mål aktualitetsprövas av 

kommunfullmäktige enligt 1 § tredje stycket lagen 2000:1383 om 

kommunernas bostadsförsörjningsansvar.  

Strategi för bostadsförsörjningen kommer vid antagandet i 

kommunfullmäktige ersätta Ronneby kommuns Bostadsförsörjningsprogram 

antaget i kommunfullmäktige 2018 och därmed gälla som Ronneby 

kommuns riktlinjer för bostadsförsörjningen.  

Bedömning 

Strategi för bostadsförsörjningen utgör kommunens riktlinjer för 

bostadsförsörjningen och ger en översikt över Ronneby kommuns ansvar och 

möjligheter, för alla som på olika nivåer arbetar med eller ansvarar för de här 

frågorna. Syftet med strategin är att driva utvecklingen på bostadsmarknaden 

i önskad inriktning. Strategin ska vara vägledande vid planläggning enligt 

plan- och bygglagen och ger beredskap inför förändringar på 

bostadsmarknaden. 

Kommunens arbete med framtagandet av Strategi för bostadsförsörjningen 

har utgått från kommunens Bostadsförsörjningsprogram antaget 2018. Stor 

vikt har lagts vid att ha en bred arbetsgrupp med representanter från olika 

förvaltningar, kommunens bostadsbolag Ronnebyhus, samt att arbeta fram 

en handlingsplan och tydliga rutiner för uppföljning. 

Strategin består av ett dokument inklusive handlingsplan. Analyser och 

slutsatser redovisas i sin helhet i två separata rapporter (Bilaga 1 och 2). 

Dokumentet riktar sig främst till alla som på olika nivåer arbetar med eller 

ansvarar för frågor med koppling till bostadsförsörjningen i Ronneby 

kommun. 

Strategin skall följas upp årligen. Uppföljningen innebär att indikatorer 

sammanställs, handlingsplan följs upp och aktuella insatser lyfts i ett 

uppföljnings-PM, med korta kommentarer om det aktuella bostadsläget. 

Detta uppföljnings-PM presenteras för kommunstyrelsen och utgör 

tillsammans med Strategi för bostadsförsörjningen underlag för en löpande 

dialog om bostadsläget i kommunen.  

Implementeringen förutsätter att Strategi för bostadsförsörjningen gör 

avtryck i verksamhetsplanering, budgetprocess och eventuella nya uppdrag 

till förvaltningar. Det finns en särskilt tydlig koppling mellan Strategi för 

bostadsförsörjningen och översiktsplanen. Att anta Strateg för 

bostadsförsörjning inför samrådet av den nya översiktsplanen gör att 

strategin kan fungera som ett starkt underlag till arbetet med översiktsplanen. 

Därför är det en stor fördel om strategin kan antas innan sommaruppehållet 

2024. 
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Bedömningen görs att Strategi för bostadsförsörjningen, vilken innefattar 

riktlinjer för bostadsförsörjningen, lever upp till kraven i 2 § i lag 

(2000:1383) om kommunernas bostadsförsörjningsansvar och kan antas av 

kommunfullmäktige i sin helhet. 

 

Barnrättsbedömning  

Påverkar beslutet, direkt eller indirekt barn och ungdomar? 

Barns rätt till en god levnadsstandard är grundläggande för att de ska kunna 

utvecklas på ett gynnsamt sätt. Strategi för bostadsförsörjningen är 

kommunens styrdokument för det kontinuerliga och långsiktigt strategiska 

arbetet kring bostadsförsörjningen i Ronneby kommun. Syftet med strategin 

är att genom riktlinjer driva utvecklingen på bostadsmarknaden i önskad 

inriktning och skapa förutsättningar för alla att leva i goda bostäder. 

Strategin bedöms påverka barns livsmiljöer och levnadsvillkor i huvudsak på 

ett generellt plan som en målgrupp av flera.  

 

Har barn/ungdomar som kan komma att beröras av beslutet fått uttrycka sina 

åsikter? 

Barn har inte fått komma till tals då det inte bedömdes angeläget i 

utformandet av strategin. Dock kommer det att det vara värdefullt att 

inhämta barn och ungas åsikter i genomförandet av strategin antigen direkt 

eller på ett generellt plan.   

 

Innebär beslutet att barns och ungdomars bästa har beaktats? 

Beslutet att anta Strategi för bostadsförsörjningen bedöms påverka barn och 

ungdomar utifrån att barn och ungdomar i detta fall är en målgrupp av flera. 

Strategin bedöms levandegöra barnrättsperspektivet i den fysiska 

planeringen och bidrar därmed till en stringens från den övergripande 

kommunala målformuleringen om barn och ungas behov till ett faktiska 

genomförande. Barn och unga har berörts i analyser och tydlig koppling 

finns till aktuella artiklar i barnkonventionen.  Förutom de fyra 

grundläggande principerna är det två artiklar i barnkonventionen som särskilt 

kan lyftas fram med koppling till kommunernas ansvar för 

bostadsförsörjningen och barns livsmiljö: 

 

* Artikel 27: Barn har rätt till skälig levnadsstandard, till exempel bostad, 

kläder och mat 

* Artikel 31: Barn har rätt till lek, vila och fritid 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

49(128) 
2024-06-04  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

 

Strategin främjar jämlika uppväxtvillkor samt bedöms i sina riktlinjer 

motverka boendesegregation, trångboddhet och hemlöshet där barn är en 

extra utsatt grupp. Strategin bedöms främja barnens närmiljö där platserna 

ska upplevas trygga, vara tillgängliga och ge möjlighet till lek och 

rekreation. 

 

Beskriv eventuella intressekonflikter 

Implementeringen förutsätter att Strategi för bostadsförsörjningen gör 

avtryck i verksamhetsplanering, budgetprocess och eventuella nya uppdrag 

till förvaltningar. Det finns en särskilt tydlig koppling mellan Strategi för 

bostadsförsörjningen och översiktsplanering. Strategin ska stärka 

barnrättsperspektivet i efterföljande processer och därmed möjlighet att 

skapa goda förutsättningar för barns livsmiljöer. För att säkerställa att 

hänsyn tas till barns rättigheter och att barnens behov inte åsidosätts vid 

planering och prövning i kommande processer är det av största vikt att 

strategins riktlinjer efterföljs. Organisatoriska och finansiella möjligheter kan 

påverka utfallet. 

 

Underrubriken Barnrättsbedömning ska vara med, förutom i 

informationsärenden. Barnchecklista görs enligt Rutin - barnrättsbaserade 

beslutsunderlag och läggs som underlag i ärendet.  

Om barn, enligt barnchecklistan, inte bedöms påverkas av ärendet/beslutet 

ska det uttalas med formuleringen ”Barnrättsbedömning saknas då barn inte 

bedöms påverkas av ärendet/beslutet”.  

 

Beslutsunderlag  

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13 § 216 

Tjänsteskrivelse – Victoria Eklund, planarkitekt, och Marie Andersson 

Barrdahl, översiktsplanerare 

Strategi för bostadsförsörjning [2024-04-29] 

Bilaga 1 Bostadsbehov och efterfrågan i Ronneby kommun [2023-09-27] 

Bilaga 2 Fördjupningsanalys bostadsefterfrågan i Ronneby kommun [2023-

09-27] 

Bilaga 3 Redogörelse över remiss för strategi för bostadsförsörjningen 

[2024-04-29]]  
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Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår kommunstyrelsens 

arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 

besluta att anta Strategi för bostadsförsörjningen som utgör Ronneby 

kommuns riktlinjer för bostadsförsörjningen. Lag (2013:866)  

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att besluta att anta Strategi för bostadsförsörjningen 

som utgör Ronneby kommuns riktlinjer för bostadsförsörjningen. Lag 

(2013:866). 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Kenneth Michaelsson (C) föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att anta strategi för bostadsförsörjningen som utgör 

Ronneby kommuns riktlinjer för bostadsförsörjningen, lag (2013:866), med 

följande tillägg: 

- Att det på sida 32 i strategi för bostadsförsörjning, under mål: planera 

för bostäder som skapar hållbara livsmiljöer och aktiviteter för det 

samma läggs till en aktivitet som kopplas till det ägardirektiv 

kommunfullmäktige gett AB Ronnebyhus om att utöka antalet 

lägenheter i samtliga av de mindre tätorterna där AB Ronnebyhus har 

bostäder sedan innan (Kommunfullmäktige 2017-12-14 § 404).  

En sådan aktivitet rimmar väl med det som på sida 26 i strategin 

beskrivs under rubriken Planera för bostäder som skapar hållbara 

livsmiljöer genom arbete med att främja bostadsbyggandet i de 

mindre tätorterna för att stärka och bibehålla kommunal och 

kommersiell service.       

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller Kenneth Michaelsson (C) förslag och finner att styrelsen bifaller 

detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 180 Dnr 2024-000240 040 

Äskande om tilläggsanslag för kostnader för barn och 
vuxna i skyddat boende 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att besluta att de 900 tkr som 

betalas ut för att finansiera reformen med syfte att stärka rättigheter för barn 

och vuxna i skyddat boende tilldelas Nämnden för arbete- och välfärd. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13 § 217: 

Nämnden för arbete och välfärd 2024-04-23 § 65: 

Riksdagen antog under februari 2024 regeringens förslag om stärkta 

rättigheter för barn och vuxna i skyddat boende. Förändringarna ska stärka 

tryggheten och säkerheten för de som vistas på skyddat boende, men också 

stärka barns rättigheter så att de får sina egna behov tillgodosedda och inte 

bara ses som medföljande till den vuxne som flytt till det skyddade boendet. 

Lagändringarna trädde i kraft 1 april 2024. Lagändringarna innebär bland 

annat att skyddat boende blir en boendeinsats enligt socialtjänstlagen. 

Medföljande barn ska bedömas individuellt och få ett eget beslut om 

insatsen. De ska också ha en särskilt utsedd socialsekreterare som ansvarar 

för kontakten med barn och unga. Vidare ska också barn och ungas tillgång 

till hälso-och sjukvård samt skola stärkas genom dessa ändringar. Det krävs 

också tillstånd från Inspektionen för vård och omsorg för att få bedriva 

verksamhet i form av skyddat boende vilket innebär en kvalitetshöjning av 

den typen av verksamhet. Lagförändringen påverkar verksamheten genom 

att utrednings- och uppföljningsarbetet kommer att intensifieras kring barn 

som vistas på skyddat boende samt att vi nu ser att kostnadsökningar kopplat 

till skyddade boenden där de hänvisar till stärkta kvalitetskrav på deras 

verksamheter och dess innehåll. 

Staten finansierar reformen med totalt 335,5 miljoner kronor per år, varav 

325,5 miljoner går till kommuner och 10 miljoner går till regioner. Det 

motsvarar 31 kronor per invånare för kommunerna. För Ronneby kommun 

innebär detta en summa om 900 tkr för hela året. Medlen betalas ut via det 

generella statsbidraget, med en tolftedel varje månad. Medlen är inget som 

kommuner och regioner behöver ansöka om. De är inte öronmärkta och det 

finns inga krav på återrapportering. Mer information om finansiering kring 

reformen finns att tillgå SKR:s cirkulär 22:40.      
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Bedömning 

Verksamheten ser redan nu att de skyddade boendena har höjt sina avgifter. 

Tidigare tog de skyddade boende en mindre tilläggskostnad för medföljande 

barn, den har nu justerats och kostnaden hamnar på samma nivå som för 

vuxna. Totalt sett har också dygnskostnaden per placering blivit högre då de 

skyddade boendena hänvisar till att kraven på deras verksamhet höjts i och 

med reformen där de uppger att de behöver justera sina avgifter för att 

matcha kvalitetshöjningarna. Vidare kräver den nya reformen en utökad 

handläggning gällande barnen som är likvärdig med andra åtgärder kopplat 

till barn vilket utgör en väsentlig skillnad mot tidigare hantering. Under 2023 

hade verksamheten 31 barn som medföljde en vuxen till skyddat boende. 

Med anledning av de kostnadsökningar som verksamheten nu får kopplat till 

reformen så går förvaltningen Arbete- och välfärd fram med denna 

tjänsteskrivelse för att äska de medel som är tänkta att finansiera reformen.     

Barnrättsbedömning  

1. Påverkar beslutet, direkt eller indirekt, barn och ungdomar.  

Ja 

Det påverkar direkt. Reformen av skyddat boende bedöms påverka barn och 

ungdomar uteslutande positivt då själva syftet med reformen är att höja 

kvaliteten för just barn och unga.  

2. Har barn/ungdomar som kan komma att beröras av beslutet fått utrycka 

sina åsikter.  

Nej  

Det har ej bedömts som relevant för det här förslaget till beslut med tanke på 

syftet med reformen samt utifrån att barns åsikter inhämtats under 

framarbetandet av reformen i sig.  

3. Innebär beslutet att barns- och ungdomars bästa har beaktats?  

Ja  

4. Beskriv eventuella intressekonflikter. Inga intressekonflikter har 

identifierats vad gäller aktuellt förslag till beslut. Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse – Henrik Molin, verksamhetschef      

Förslag till beslut 

Förvaltningen för arbete- och välfärd föreslår Nämnden för arbete- och 

välfärd att besluta att föreslå Kommunstyrelsen att föreslå 

Kommunfullmäktige att besluta att de 900 tkr som betalas ut för att 

finansiera reformen med syfte att stärka rättigheter för barn och vuxna i 

skyddat boende tilldelas Nämnden för arbete- och välfärd.      
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Nämnden för arbete och välfärds beslut  

Nämnden för arbete- och välfärd beslutar att föreslå Kommunstyrelsen att 

föreslå Kommunfullmäktige att besluta att de 900 tkr som betalas ut för att 

finansiera reformen med syfte att stärka rättigheter för barn och vuxna i 

skyddat boende tilldelas Nämnden för arbete- och välfärd. 

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att besluta att de 900 tkr som betalas ut för att finansiera 

reformen med syfte att stärka rättigheter för barn och vuxna i skyddat boende 

tilldelas Nämnden för arbete- och välfärd. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 181 Dnr 2024-000241 040 

Kostnadstäckning feriearbete 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen ställer sig positiva till rekrytering och kompensation av 

feriearbetarnas löner för år 2024. Vidare uppmanas nämnden för arbete och 

välfärd att återkomma med den faktiska summan efter faktiskt utfall av 

utbetalda löner efter sommaren. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13: 

Nämnden för arbete och välfärd 2024-04-23 § 57: 

Feriearbete är en viktig insats för de unga i Ronneby kommun. Många 

ungdomar får sin första arbetslivserfarenhet just genom sitt feriearbete när de 

är 17 år. Flertalet av dessa berättar om tre lärorika veckor när de avslutat sitt 

feriearbete. Ronneby är unika i Blekinge genom att vi erbjuder alla behöriga 

sökande tre veckors feriearbete, det innebär att alla unga i Ronneby någon 

gång garanteras tre veckors arbete. Inför sommaren 2024 har 181 stycken 

behöriga ansökningar kommit in för tre veckor feriearbete vilket är en 

utökning jämfört med de 136 ansökningar som inkom 2023. Vi beräknar att 

kostnaden för feriearbetarnas löner kommer att uppgå till ca 1 875 tkr för 

2024.       

Bedömning 

Feriearbete i Ronneby kommun erbjuds till ungdomar som fyllt 17 år men 

inte 18 år den 1 juli det aktuella året. Varje år får Arbetsmarknad- och 

integrationsenheten in 150-200 stycken ansökningar, av dem så har tidigare 

år ca 10 procent varit felaktiga ansökningar som oftast beror på att 

individerna inte är i rätt ålder eller att de är folkbokförda i en annan 

kommun. Ytterligare ca 10-15 procent av ungdomarna brukar tacka nej till 

sin placering och den vanligaste anledningen till det är att de fått annat 

arbete. Inför sommaren 2024 har 181 stycken behöriga ansökningar kommit 

in för tre veckor feriearbete. När vi utgår från tidigare års bortfall och 

beräknar kostnaden för feriearbetarnas löner utifrån antalet behöriga 

ansökningar så bedöms kostnaden att uppgå till ca 1 875 tkr. Feriearbete ger 

unga möjligheten att få erfarenhet, ofta deras första erfarenhet, av arbetslivet. 

Det ger de unga en inblick i arbetslivet men det ger också Ronneby kommun 

en möjlighet att visa upp vilka verksamheter som finns och vilken bredd det 

finns i arbetsmöjligheter inom kommunen. 
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Barnrättsbedömning  

1. Påverkar beslutet, direkt eller indirekt, barn och ungdomar.  

Ja  

Det påverkar direkt då det möjliggör feriearbete för ungdomar och effekten 

det bedöms ge beskrivs i tjänsteskrivelsen ovan.  

2. Har barn/ungdomar som kan komma att beröras av beslutet fått utrycka 

sina åsikter.  

Nej  

Det har ej bedömts som relevant för det här förslaget till beslut.  

3. Innebär beslutet att barns- och ungdomars bästa har beaktats? 

 Ja  

4. Beskriv eventuella intressekonflikter.  

Inga intressekonflikter har identifierats vad gäller aktuellt förslag till beslut.      

Nämnden för arbete och välfärds beslut  

Nämnden för arbete- och välfärd beslutar att föreslå Kommunstyrelsen att 

bevilja 1 875 tkr för att täcka kostnaderna för feriearbetarnas löner under 

sommaren 2024. 

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att ställa sig 

positiva till rekrytering och kompensation av feriearbetarnas löner för år 

2024. Vidare uppmanas nämnden för arbete och välfärd att återkomma med 

den faktiska summan efter faktiskt utfall av utbetalda löner efter sommaren. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Nämnden för arbete och välfärd  
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§ 182 Dnr 2024-000247 206 

Förslag till nya taxor för måltidsverksamhet 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta nya taxor enligt 

nedan förslag: 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13 § 219: 

Teknik-fritid- och kulturnämnden 2024-04-23 § 119: 

Taxor för kommunens måltidsverksamhet fastställs i Kommunfullmäktige 

och finns anslagna i kommunens författningssamling. Senaste höjning av 

taxor trädde i kraft 2019-12-01. Förslaget på nya taxor har skickats på remiss 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

57(128) 
2024-06-04  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

till Vård- och omsorgsnämnden, Utbildningsnämnden, Nämnden för Arbete 

och välfärd samt KSR kommunala seniorrådet.       

Bedömning 

Nuvarande taxor härleds till KPI från 2015 årsmedel enligt KF 2019-10-31 § 

311.  

Taxorna baseras på kostnaden att tillverka måltider med tillhörande 

kostnader såsom livsmedel, personal, arbetskläder, utbildning, hyra, 

transporter, förbrukningsinventarier och förbrukningsmaterial. Taxan täcker 

inte alla kostnader utan Ronneby kommun subventionerar måltiderna.  

Ny taxa har lagts till efter samverkan med Arbete- och välfärdsförvaltningen 

gällande personer med särskild service enligt LSS: Personer som bor i bostad 

med särskild service enligt LSS har ett beslut som säger att de ska få hjälp 

med det som de inte klarar av själva. Det görs en individuell bedömning av 

LSS-handläggare för varje person inför ett beslut om bostad med särskild 

service, som kan bedrivas i formerna gruppbostad och servicebostad. 

Självbestämmande och egenmakt är LSS-lagens grundfundament. Det finns 

personer som bor i kommunens gruppbostäder och servicebostäder som 

själva inte kan laga sina måltider. De bör ges möjligheter till måltid via 

kommunens kostenhet om de själva inte kan eller vill vara delaktiga i 

tillredning av sina måltider. De bör kunna likställas med personer som bor i 

kommunens särskilda boende eller personer som har hemtjänst via Vård- och 

omsorgsförvaltningen och således falla under samma taxa.  

Vid denna justering föreslås taxan för lunch för gäster fyllda 65 år höjas till 

66 år för att följa den allmänna pensionsåldern. Taxan för lunch till 

vuxenstuderande inom utbildningsverksamheten har tagits bort då dessa 

elever inte längre studerar på Gymnasieskolan Knut Hahn. Taxan för 

personer inom daglig sysselsättning har tagits bort då det inte längre finns 

någon tillgänglig restaurang i Ronneby efter att restaurangen på Vidablick 

stängdes. Översyn av taxor på Utbildningsförvaltningens gymnasieskolors 

internt är under utredning och redovisas i eget ärende.  

Förslag på justering av taxor föreslås med år 2015 som basår och uppräkning 

enligt KPI. 
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Förslaget skickas på remiss till: 

 Vård- och omsorgsnämnden  

 Utbildningsnämnden 

 Arbete- och välfärdsnämnden 

 KSR kommunala seniorrådet 
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Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet. 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från arbetsutskottet 2024-05-13 § 219 

Tjänsteskrivelse – Elena Johansson, kostchef 

Underlag: Remissvar UN 

Underlag: Remissvar NAV 

Underlag: Remissvar VON 

Underlag: Remissvar KSR 

Underlag: Riskanalys VON      

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden föreslår Kommunstyrelsens arbetsutskott 

att föreslå kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige att anta nya 

taxor enligt nedan förslag.        
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Teknik- fritid- och kulturnämndens beslut  

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar föreslå Kommunstyrelsens 

arbetsutskott att föreslå Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige 

att anta nya taxor enligt nedan förslag. 
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Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige att anta nya taxor enligt nedan förslag: 

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 183 Dnr 2024-000248 734 

Återrapportering av uppdraget att så snart som möjligt 
ställa om Backens vård och omsorgsboende till 
trygghetsboende. 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen av uppdraget att så snart 

som möjligt ställa om Backens vård och omsorgsboende till trygghetsboende 

samt betrakta uppdraget som slutfört. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13 § 220: 

Vård- och omsorgsnämnden 2024-04-24 § 74: 

Enligt beslut i kommunfullmäktige 2023-11-30 och i verksamhetsplan 

Ronneby kommun Budget 2024-2025 Plan 2026-2027 Ronneby kommun 

gavs ett uppdrag att så snart som möjligt ställa om Backens vård och 

omsorgsboende till trygghetsboende (Klart Q1 2024). Uppdraget påbörjades 

under december 2023 och färdigställdes enligt uppdrag till 1 april 2024.      

Bedömning 

Backen består av 26 mindre hus. Senaste åren har 12 av småhusen varit 

trygghetsboende och övriga 14 har varit klassade som vård- och 

omsorgsboende. Uppdraget med att ställa om dessa 14 småhus på Backen 

från vård- och omsorgsboende påbörjades under december 2023 och 

färdigställdes enligt uppdrag till april 2024. 

I denna omställning påverkades både de boende och medarbetare, varav en 

handlingsplan för omställningen togs fram efter ett första möte med berörda i 

förvaltningen.  

För de boende gavs möjligheten att bo kvar med hemtjänstinsatser efter 

individens behov alternativt att önska placering på annat vård- och 

omsorgsboende i Ronneby kommun, detta då de boende har ett gynnande 

beslut på vård- och omsorgsboende.  

Vid omställningens start var 12 småhus bebodda som vård- och 

omsorgsboende. Samtliga valde att bo kvar med hemtjänstinsatser, vilket 

krävde nya biståndsbeslut via myndighetskontoret. De största, vid tillfället 

för starten av omställningen kända, betänkligheter för de boende och 
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anhöriga var förändringen avseende nattinsatserna samt utbudet av 

aktiviteter/gemenskap som anordnades av boendets medarbetare.  

Det var först efter de nya biståndsbesluten i början av februari 2024 som det 

gick att få klarhet i hur mycket personella resurser det skulle krävas från 

april efter omställningen. Medarbetarna på Backen kunde därefter få önska 

mellan de tillgängliga vakanta tillsvidaretjänster som förvaltningen hade att 

erbjuda och nya placeringar förhandlades i början på mars. Svårigheter fanns 

att tillmötesgå önskemål om natt tjänster och dagtjänster på vård- och 

omsorgsboende, men samtliga har beretts nya tillsvidaretjänster inom 

förvaltningen.  

Omställningen har även kantats av praktiska frågor, så som teknik, 

trygghetslarm och postutlämning.  

Omställningen av vård- och omsorgsboendet Backen genererar en besparing 

på ca 4,9 mnkr på helår och 3,6 mnkr för 2024 (9 mån).  

Beräkningen grundar sig på kända faktorer i mars månad 2024, går 

hemtjänsttimmarna ner eller upp så ändrar sig också summan för 

besparingen. 

Exempel: • Ökar hemtjänsttimmarna med 20 % jämfört med antalet timmar i 

mars månad, blir kostnadsminskningen ca 4,5 mnkr på helår. • Minskar 

hemtjänsttimmarna med 20 % jämfört med antalet timmar i mars månad, blir 

kostnadsminskningen ca 5,4 mnkr på helår. Omställningen betraktas 

färdigställd enligt uppdrag i Budget 2024-2025 Plan 2026-2027 Ronneby 

kommun 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet. 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13 § 220 

Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2024-04-24 § 74 

Tjänsteskrivelse-Återrapportering av uppdraget Att så snart som möjligt 

ställa om Backens vård och omsorgsboende till trygghetsboende – Maria 

Sevestedt, verksamhetschef  

Underlag: Ronneby kommun Budget 2024-2025 Plan 2026-2027 Ronneby 

kommun        

Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och omsorgsnämnden att 

föreslå kommunstyrelsen besluta att godkänna återrapporteringen av 
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uppdraget att så snart som möjligt ställa om Backens vård och 

omsorgsboende till trygghetsboende samt betrakta uppdraget som slutfört.       

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att godkänna 

återrapporteringen av uppdraget att så snart som möjligt ställa om Backens 

vård och omsorgsboende till trygghetsboende samt betrakta uppdraget som 

slutfört. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Vård- och omsorgsnämnden  
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§ 184 Dnr 2024-000194 101 

Redovisning av beredningsläget för ej slutbehandlade 
motioner 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera redovisningen till 

protokollet.  

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 232: 

Enligt fastställd arbetsordning för kommunfullmäktige ska de motioner 

vilkas beredning ej slutförts redovisas till kommunfullmäktige två gånger per 

år, i juni och oktober.  

Bedömning 

Det finns i dagsläget sju obesvarade motioner varav sex har inkommit och 

anmälts sedan förra redovisningen i oktober 2023 (läget 15 september). En är 

äldre än ett år. 17 motioner är beslutade sedan förra redovisningen. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 232  

Tjänsteskrivelse – Anna-Karin Sonesson, kanslichef 

Redovisning av beredningsläget för ej slutbehandlade motioner juni 2024 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att notera informationen i 

protokollet.    

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att notera redovisningen till protokollet.  
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 185 Dnr 2024-000193 109 

Redovisning av beredningsläget för ej slutbehandlade 
medborgarförslag 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera redovisningen till 

protokollet.  

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 233 

Enligt fastställd arbetsordning för kommunfullmäktige ska de 

medborgarförslag vilkas beredning ej slutförts redovisas till 

kommunfullmäktige två gånger per år, i juni och oktober.  

Bedömning 

Totalt finns 29 stycken anmälda medborgarförslag som inte är besvarade. 15 

stycken av dessa är äldre än 12 månader. 

Sedan redovisningen i oktober 2023 (med uppgifter om läget 15 september) 

har 50 stycken medborgarförslag beslutats av kommunfullmäktige eller 

nämnd/kommunstyrelse.  

Under 2024 har det hittills anmälts 6 medborgarförslag t.o.m. 

kommunfullmäktige i april.  

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

Beslutsunderlag  

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 233 

Tjänsteskrivelse – Anna-Karin Sonesson, kanslichef 

Redovisning av beredningsläget för ej slutbehandlade medborgarförslag juni 

2024 
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslås besluta att föreslå kommunstyrelsen 

att föreslå kommunfullmäktige att notera informationen till protokollet.    

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att notera redovisningen till protokollet.  

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 186 Dnr 2024-000243 101 

Återrapportering av KF-beslut som lett till uppdrag, 
2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera återrapporteringen 

till protokollet.  

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-28 § 234: 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska uppdrag som 

kommunfullmäktige lämnat återredovisas till fullmäktige i juni och oktober. 

Denna återrapportering avser inte sådana uppdrag som ges av 

kommunfullmäktig i budgeten utan är uppdrag som kommunfullmäktige ger 

vid andra tillfällen under året. I bifogad sammanställning redogörs för de 

kommunfullmäktigebeslut, tagna under 2016 –  2023, som resulterat i ett 

uppdrag och som ej var klara vid förra redovisningen i oktober 2023.  

Uppdragen har förts in i Stratsys där de har lagts på en eller flera 

förvaltningar, bolag eller enheter. Vid rapportering ska status bedömas enligt 

ej påbörjad, påbörjad eller klar och med fördel skrivs en kommentar.  

Bedömning 

Årets redovisning i juni innehåller totalt 28 uppdrag jämfört med totalt 23 

uppdrag i oktober 2023. Planuppdragen redovisas nu separat sist i 

dokumentet eftersom de numera hanteras separat i Stratsys med lite 

annorlunda information om status än övriga uppdrag. 

Som mest uppdrag har det varit vid redovisningen 2019 som då innehöll 80 

uppdrag. Att antalet uppdrag totalt har sjunkit beror dels på att antalet 

uppdrag givna av kommunfullmäktige under åren har minskat men också att 

fler uppdrag blir klara fortare än tidigare. 

En sammanställning ser ut som följer: 

Ärenden 

totalt 
 Ej 

påbörjad 

Påbörjad  
Klar 

28 1 16 11 
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Nytt är att plan- och förstudieuppdrag även redovisas separat sist i 

sammanställningen. Dessa uppdrag finns även i den större redovisningen 

men tanken är att de ska fasas ut därifrån allt eftersom uppdragen blir klara. 

Plan- och förstudieuppdragen hanteras i en egen modul i Stratsys med delvis 

andra rapporteringsmoment. T. ex. är statusen mer uppdelar för att passa 

planprocessen bättre.  

Barnrättsbedömning  

Barn kan påverkas av de olika uppdragen men ej av återrapporteringen 

varför barnrättsbedömning saknas. 

 

Beslutsunderlag  

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 234 

Tjänsteskrivelse, kanslichef Anna-Karin Sonesson, 2023-10-10 

Sammanställning återrapporterade uppdrag, 2023-10-02 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen besluta att föreslå kommunfullmäktige att notera 

redovisningen till protokollet. 

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att notera redovisningen till protokollet.  

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 187 Dnr 2024-000267 101 

KS Internkontrollplan - uppföljning maj 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar antar uppföljning av internkontrollplan maj 2024 

KLF/Kommunstyrelse. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 240: 

I reglementet för intern kontroll § 3 står att resultatet av uppföljningen av 

den interna kontrollen ska, med utgångspunkt från antagen plan, rapporteras 

till nämnden. 

 

Internkontrollplanen för 2024 är beslutad av kommunstyrelsen och avser 

kommunledningsförvaltningens verksamheter. Planen innehåller 7 risker. 

Kommunledningsförvaltningen har tagit fram tillhörande kontrollmoment för 

att identifiera om det finns avvikelser kopplat till riskerna. 5 av riskerna ska 

kontrolleras 2 ggr under 2024. 2 av risker kontrolleras enbart 1 gång.      

Bedömning 

5 kontrollmomenten har genomförts under april och maj månad. Inget 

kontrollmoment har visat på väsentlig avvikelse. En risk, att arvoden inte 

utbetalas enligt gällande regelverk, visar i kontrollmomentet genomfört av 

personalenheten på viss avvikelse då det fortfarande inkommer begäran om 

förrättningar som inte attesterats av rätt person. Åtgärd är påbörjad och ny 

kontroll görs i oktober. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet/beslutet. 

 

Beslutsunderlag  

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 240 

KS Internkontrollplan- uppföljning maj 2024.      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att Kommunstyrelsen 

föreslås besluta  
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- Att anta uppföljning av internkontrollplan maj 2024 

KLF/Kommunstyrelse      

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att: 

- Anta uppföljning av internkontrollplan maj 2024 

KLF/Kommunstyrelse. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Lotta Bolwede, kvalitetsutvecklare  
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§ 188 Dnr 2024-000268 101 

Uppdrag beslutade i budget-statusrapport april 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen avseende uppdrag beslutade i 

budget- statusrapport april 2024 till protokollet. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 241: 

I budgetplanen för 2024 anges de uppdrag som är beslutade för 2024. I den 

står att Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen i uppdrag att ge 

Kommundirektören följande uppdrag för 2024. Kommundirektören utser 

ansvariga personer för åtgärd och uppföljning. Klardatum för respektive 

uppdrag anges i varje uppdrag. Uppdragen ska hanteras i av uppdragen 

berörda nämnder. Status på nedan angivna uppdrag ska redovisas till 

kommunfullmäktige i samband med tertialuppföljningar och årsbokslut      

Bedömning 

I beslutsunderlaget ges en kort och samlad återrapportering med status av 

uppdragen efter årets slut. Uppgifterna är hämta ur planerings och 

uppföljningsverktyget Stratsys. Rapporten avser 24 uppdrag. 3 av uppdragen 

är från tidigare år och finns med i rapporten då de ännu inte är avslutade. 4 

uppdrag är klara, 17 är pågående enligt plan och 3 pågår med avvikelse. 

  

Barnrättsbedömning  

Barnrättbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet. 

 

Beslutsunderlag  

Uppdrag beslutade i budget- statusrapport april 2024.      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

Kommunstyrelsen att besluta 

- att ta informationen avseende uppdrag beslutade i budget- 

statusrapport april 2024 till protokollet      
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Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att: 

- Ta informationen avseende uppdrag beslutade i budget- statusrapport 

april 2024 till protokollet. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Lotta Bolwede, kvalitetsutvecklare  
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§ 189 Dnr 2024-000119 214 

Leråkra 2:4,2:5 mfl - Ansökan om planbesked 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. Bevilja positivt planbesked om upphävande av del av detaljplan 152 

Leråkra 2:4, 2:5 m.fl. 

2. Kommunen står för kostnaderna i samband med planbeskedet och 

upphävandet av planen. 

3. Arbetet med upphävandet av planerna bedöms kunna genomföras 

under 2024 med ett förenklat förfarande. Tiden för planarbetets 

handläggning bedöms vara ungefär ett halvår från uppstart. 

4. Prioritering för planarbetet beslutas av kommunstyrelsen vid nästa 

tillfälle för prioritering. 

5. Ge planenheten i uppdrag att påbörja arbetet när planprioritering 

satts. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskot 2024-05-27 § 242 

Ansökan om planbesked avser upphävande av delar av detaljplan 152 för 

Leråkra 2:4, 2:5 m.fl. Ansökan kommer från Trafikverket i samband med 

deras arbete att anlägga en GC-väg längsmed Gärestadsvägen i anslutning 

till E22 vid Björketorp. 

Trafikverket ska ta fram en vägplan som inte kan strida mot Ronnebys 

detaljplaner, därför ansöker de genom planbesked om att upphäva den del av 

detaljplanen som överlappar med deras kommande vägplan för 

Gärestadsvägen.  

Bedömning 

Översiktsplan 

I översiktsplanen har området inte pekats ut för någon specifik användning 

och en mindre breddning av vägen för att möjliggöra en GC-väg och 

därigenom en standardhöjning av en befintlig väg bedöms därför inte strida 

mot översiktsplanen. 
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Gällande plan 

Den plan som planbeskedet avser är plan nummer 152 för Leråkra 2:4, 2:5 

m.fl. med huvudsyfte golfbana. Den yta som planbeskedet avser utgörs av 

natur vilket inte är förenligt med en GC-väg i anslutning till bilväg. 

Utsträckningen av den tillkommande GC-vägen i Trafikverkets vägplan 

bedöms inte utgöra en liten avvikelse. Upphävandet av den avsedda ytan 

bedöms inte påverka detaljplanens huvudsyfte. Genomförandetiden för 

planen har löpt ut. Se underlag – Ansökan om planbesked för karta över den 

yta som planbeskedet avser. 

 

Upphävande av gällande plan 

En mindre del av Ronneby kommuns gällande plan nummer 152 överlappar 

med Trafikverkets vägplan för sträckningen av den nya GC-vägen. Då 

motstridiga planer inte kan vara gällande för samma yta behöver delar av 

detaljplanen för Leråkra 2:4, 2:5 m.fl. upphävas för att vägplanen ska kunna 

bli gällande och Trafikverket påbörja sitt arbete. 

 

 Riksintressen 

Området för planbeskedet ingår i MSA-område för Ronneby och är 

stoppområde för höga objekt. Ett upphävande av del av detaljplanen bedöms 

inte påverka eller påverkas av detta. 

Delar av området ingår i ett regionalt kulturminnesvårdprogram, men detta 

bedöms inte påverkas av planbeskedet eller kommande upphävande.  

Det finns fornlämningar i anslutning till området för planbeskedet men dessa 

bedöms in påverkas av ett eventuellt upphävande.  

 

Pågående verksamhet och markanvändning 

Den pågående verksamheten inom planområdet är golfanläggning men den 

del som avses upphävas i ansökan utgör naturmark mellan golfbanorna och 

den befintliga Gärestadsvägen. Upphävandet av den avsedda ytan bedöms 

inte påverka detaljplanens huvudsyfte. 

 

Rättigheter, servitut och ägande 

Ronneby kommun äger marken för den påverkade detaljplanen.  
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Ronneby Miljö & Teknik AB har ledningsrätter inom området för VA samt 

elledningar. 

I övrigt ligger området för ansökan inom vattenskyddsområde. Upphävandet 

bedöms inte påverka detta men i framtida vägplan måste detta hanteras. 

 

Typ av förfarande för upphävande av detaljplan 

Ett förenklat förfarande bedöms vara lämpligast för upphävandet av del av 

planen. Detta förfarande innebär att en kortare process med enbart ett samråd 

innan antagande och lagakraft behövs, ingen granskning krävs. Förfarandet 

går att tillämpa på detaljplaner vars genomförandetid har gått ut, detaljplaner 

som följer gällande översiktsplan och är varken av stort allmänt intresse eller 

av annan stor betydelse samt inte väntas få en betydande miljöpåverkan. 

Genomförandetiden för planen är slut och upphävandet bedöms varken vara 

av stort allmänt intresse eller av annan stor betydelse samt väntas inte få en 

betydande miljöpåverkan. 

Remissförfarande 

Förfrågan om planbesked har varit ute på remiss från den 2024-04-05 till och 

med 2024-04-26. Här nedan listas en nedkortad version av alla remissvaren 

med något omformulerad följd. 

 

Länsstyrelsen tvingats prioritera bort att svara på planbeskedet på grund av 

rådande höga arbetstryck. 

 

Lantmäteriet har avstått från att lämna synpunkter då de enligt remissvaret 

inte har någon lagstadgad skyldighet till att granska planbeskedsremisser. 

 

Ronneby Miljö & Teknik AB har inget att erinra. 

 

Miljö- och byggnadsförvaltningen har inga synpunkter på ansökan förutom 

att man i det fortsatta arbetet tar hänsyn till att området omfattas av skydd för 

grundvattentäkt. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas direkt av ärendet. 
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En framtida GC-väg kan dock i samband med Trafikverkets framtagande av 

vägplanen bedömas som en säkerhetshöjande åtgärd för de barn och unga 

som kan komma att använda vägen för att ta sig till skola och 

fritidsaktiviteter. 

 

Avgift 

Ingen avgift tas från Trafikverket då ärendet framförallt gynnar Ronneby 

kommun lokalt. 

 

Beslutsunderlag  

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05- 27 § 242 

Tjänsteskrivelse 2024-05-15 

Granskning inför planbesked 2024-05-04 

Ansökan om planbesked 2024-04-24 

   

Förslag till beslut 

Teknik- fritid- och kulturförvaltningen föreslår; 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att föreslå Kommunstyrelsen 

att bevilja positivt planbesked om upphävande av del av detaljplan 152 

Leråkra 2:4, 2:5 m.fl.. 

Att kommunen står för kostnaderna i samband med planbeskedet och 

upphävandet av planen. 

Att arbetet med upphävandet av planerna bedöms kunna genomföras under 

2024 med ett förenklat förfarande. Tiden för planarbetets handläggning 

bedöms vara ungefär ett halvår från uppstart. 

Att prioritering för planarbetet beslutas av kommunstyrelsen vid nästa 

tillfälle för prioritering. 

Att ge planenheten i uppdrag att påbörja arbetet när planprioritering satts.    
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Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att: 

1. Bevilja positivt planbesked om upphävande av del av detaljplan 152 

Leråkra 2:4, 2:5 m.fl. 

2. Kommunen står för kostnaderna i samband med planbeskedet och 

upphävandet av planen. 

3. Arbetet med upphävandet av planerna bedöms kunna genomföras 

under 2024 med ett förenklat förfarande. Tiden för planarbetets 

handläggning bedöms vara ungefär ett halvår från uppstart. 

4. Prioritering för planarbetet beslutas av kommunstyrelsen vid nästa 

tillfälle för prioritering. 

5. Ge planenheten i uppdrag att påbörja arbetet när planprioritering 

satts. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Victoria Eklund, planarkitekt  
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§ 190 Dnr 2022-000517 214 

Del av Kalleberga 8:198 (Detaljplan för ambulans- och 
brandstation) - Äskande 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att enbart en revidering av trafikutredningen ska 

göras. Finansiering sker via kommunstyrelsens konto för oförutsedda 

kostnader.  

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 243: 

Detaljplanen för del av Kalleberga 8:198 (ambulans- och brandstation) har 

varit utsänd för samråd under mars månad. Under samrådet inkom 

synpunkter från bland annat Länsstyrelsen i Blekinge län och Trafikverket 

som innebär vidare utredningsbehov. Då detaljplanen sedan tidigare har 

tilldelats utredningsmedel sker även fortsatt separat äskande.  

Bedömning 

Innan detaljplanen ställs ut för granskning bedöms följande utredningar 

krävas:  

 

Revidering av trafikutredning  

Bedömd kostnad av 20 000 kr.  

Utredningen ska kompletteras med information om hur Trafikplats Ronneby 

norr påverkas av tillkommande trafik från planområdet. Trafikutredningen 

ska även klargöra om anslutningarna i trafikplatsen kan hantera 

utryckningstrafik på ett trafiksäkert och tillräckligt sätt. Av utredningen ska 

det framgå om planförslaget påverkar trafikplatsen och vilka åtgärder som 

kan krävas. 

 

Revidering av dagvattenutredning  

Bedömd kostnad av 50 000 kr.  

Vid framtagande av dagvattenutredningen användes en preliminär 

planområdesgräns. Utredningen behöver justeras så avgränsningen stämmer 

överens med granskningsförslaget. Vidare behöver utredningen beskriva hur 
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dagvattensystemet kan utformas i det fall fibrös eldning blir aktuellt inom 

planområdet.  

 

Hydrologisk undersökning - Bedömd kostnad av 40 000 kr. 

Information om grundvattennivån saknas idag. Detta bör utredas med hänsyn 

till att ett fördröjningsmagasin föreslås anläggas under jord. Utredningen 

begränsas till det område där fördröjningsmagasin föreslås anläggas.  

 

Utredning av möjliga störningar - Bedömd kostnad av 60 000 kr. 

Idag pågår diskussion om vilken typ av övningsområde som ska förläggas 

inom planområdet. Detaljplanen föreslås möjliggöra för fibrös eldning, men 

beslut i frågan tas först vid detaljplanens genomförande i dialog med 

räddningstjänsten. För att få diskussionsunderlag inför projekteringen som 

visar vilka störningar som övningsverksamhet medför och skillnaden mellan 

alternativen att elda med gasol och fibrösa material föreslås 

störningspåverkan på omgivningen utredas utifrån bland annat rökbildning 

och buller. Utredningen ska relatera till utbyggnadsområden som finns 

utpekade i översiktsplanen Ronneby 2035.  

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av beslutet 

 

Beslutsunderlag  

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 243 

Tjänsteskrivelse – Karolina Bjers, planarkitekt.   

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår kommunstyrelsens 

arbetsutskott att besluta föreslå kommunstyrelsen att besluta föreslå 

kommunfullmäktige att tilldela Planenheten 170 000 kr för utredningar 

tillhörande detaljplanen del av Kalleberga 8:198 (ambulans- och 

brandstation).    

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att enbart en 

revidering av trafikutredningen ska göras. Finansieringen för detta beslutas 

av kommunstyrelsen. 
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Förslag till beslut under sammanträdet  

Roger Fredriksson (M) föreslår kommunstyrelsen att bifalla arbetsutskottets 

förslag med tillägget att finansiering sker via kommunstyrelsens konto för 

oförutsedda kostnader.   

 

Nicolas Westrup (SD) föreslår kommunstyrelsen att återremittera ärendet för 

att föra en dialog med Räddningstjänsten.  

Beslutsgång 1  

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

avgör ärendet idag eller återremitterar det och finner att kommunstyrelsen 

avgör ärendet idag.  

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar avgöra ärendet idag röstar ja. 

De som önskar återremitterar ärendet röstar nej.       
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Omröstningsresultat 

Åtta röstar ja och sex röstar nej varefter ordförande finner att 

kommunstyrelsen ska avgöra ärendet idag. 

Namn Ja Nej Avstår 

Roger Fredriksson (M) X   

Sara Blixt (M)    

Nicolas Westrup (SD)  X  

Bengt Sven Åke Johansson (SD)  X  

Tony Holgersson (SD)  X  

Carina Aulin (SD)  X  

Marianne Flink Lundqvist (L)  X  

Anna Ekberg (KD)  X  

Ola Robertsson (S) X   

Tommy Andersson (S) X   

Malin Månsson (S) X   

Martin Johansson (S) X   

Catharina Christensson (S) X   

Kenneth Michaelsson (C) X   

Mohammed Teeti (V) X   

Totalt 8 6  

 

Beslutsgång 2 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller ordförandens eget förslag och finner att styrelsen bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Karolina Bjers  
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§ 191 Dnr 2021-000357 214 

Hoby 19:1 - Detaljplaneläggning för bostäder och 
förskola 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar förslaget till ny detaljplan för Hoby 19:1 m.fl. 

(Norra Sanden). 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 244: 

Kommunstyrelsen beslutade 2021-05-04 § 165 om ett flertal nya 

detaljplaneuppdrag runt om i Ronneby kommun. Ett av dessa uppdrag avsåg 

detaljplaneläggning för en ny förskola i Bräkne-Hoby. Kommunstyrelsen 

beslutade också 2023-01-10 § 14 att utöka detaljplaneuppdraget med 

bostadsändamål, vilket innebar att kommunen behövt skicka ut detaljplanen 

på ett nytt samrådsförfarande. Förslaget till ny detaljplan har efter vissa 

justeringar varit utskickad på granskning till myndigheter, sakägare och 

andra berörda. Kommunstyrelsens arbetsutskott har nu att ta ställning till är 

att låta godkänna förlaget till ny detaljplan innan det kan antas enligt Plan- 

och bygglagen av Kommunstyrelsen.  

Bedömning 

Under 20221 antog Kommunfullmäktige ett planprogram som innefattar 

utvecklingsområdena Br-02 och Br-02 i nordöstra Bräkne Hoby. 

Planprogrammet var en övergripande studie om vart inom denna del av 

samhället som en ny förskola skulle kunna placeras. Flera alternativa platser 

studerades och Kommunstyrelsen beslutade 2021-05-04 § 165 att ge 

planavdelningen i uppdrag att arbeta fram en detaljplan enligt 

planprogrammets alternativa placering nr. 1. 

Syftet med den nya detaljplanen var på detta sätt fokuserat på just 

etableringen av en ny förskola. Arbetet som följde innebar att flera 

utredningar togs fram. Dels studerades trafiksituationen i en trafikutredning 

som följdes av en beräkning av trafikbullret för vägtrafiken. Vidare 

arbetades också en kombinerad avlopps- och dagvattenutredning fram. 

Förslaget samråddes med myndigheter och berörda sakägare från 2022-09-

12 till och med 2022-10-02. Under samrådstiden framkom flera krav på 

utredningar från så väl Länsstyrelsen i Blekinge län som Trafikverket. De 

utredningar som lyftes fram i samrådssvaren var följande:  
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* Naturvärdesinventering (NVI) 

* Artinventering av fladdermöss 

* Artinventering av skyddade fåglar 

* Trafikbullerutredning - väg och järnväg 

* Riskutredning – järnväg 

* Utredning för behov av stängsling av järnväg 

Kompletterande utredningar 

Efter det första samrådet valde Ronneby kommun att gå vidare med att låta 

genomföra en naturvärdesinventering. Detta innebar att kommunen behövde 

invänta den inventeringssäsong som svensk standard föreskriver. 

Inventeringen levererades i slutet av 2023 och konstaterade att planområdet 

endast hyser låga naturvärden. Därtill konstaterades också att planområdet 

och dess närmaste omgivningar inte utgör livsmiljöer för fladdermöss. Detta 

har inneburit att Ronneby kommun gör en annan bedömning än 

Länsstyrelsen i Blekinge län och inte har tagit fram någon särskild 

artinventering gällande fladdermöss så sådana livsmiljöer saknas. 

Livsmiljöerna i planområdet bedöms som triviala för exempelvis fåglar och 

utgör inte de viktigaste för reproduktion och födosöksområden. Mot denna 

bakgrund har på motsvarande sätt som för fladdermöss inte någon särskild 

artinventering av fåglar genomförts. 

Naturvärdesinventeringen studerade även förekomsten av sandödla men fann 

inte några individer eller lämpliga livsmiljöer för denna art i 

inventeringsområdet. Möjligen skulle sydligt belägna slänten längs 

järnvägen kunna utgöra en sådan livsmiljö i inventeringsområdets 

nordöstligaste hörn. Då denna förekomst finns ungefär 250 meter utanför det 

aktuella detaljplaneområdet och potentiella spridningsvägar saknas som 

berör planområdet, har inte heller någon särskild utredning gällande 

sandödla genomförts. 

Övriga naturvårdsarter som identifierats är ekoxe som bedöms kunna 

fortleva inom befintlig naturmark i likhet med gällande detaljplan samt 

förekomst av oxtungsvamp. Denna svampart förekommer företrädesvis 

utanför den föreslagna detaljplanens avgränsning och dess möjliga 

spridningsområden är idag detaljplanelagda som naturmark. Då den nya 

detaljplanen även fortsättningsvis reglerar de aktuella områdena som 

naturmark har inte någon särskild utredning gällande Oxtungsvamp 

genomförts. 

Buller och risk vid järnväg 

Förslaget till detaljplan har till det förnyade samrådet kompletterats med en 

beskrivning av behovet gällande stängsling av järnvägsspåret kopplat till 
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frågan om risk för människors hälsa och spårspring. Vidare har 

planbeskrivningen också kompletterats med en analys av platsens 

förutsättningar gällande buller från spårtrafik. Analysen baseras på 

grundläggande uppgifter om trafikrörelser, typ av tåg och dess längd samt 

aktuella hastighetsbegränsningar. Resultatet jämförs med den utredning som 

genomfördes 2017 över äldreboendet Lindebo söder om stationsläget i 

Bräkne Hoby. Analysen visar på att motsvarande förutsättningar finns 

norröver och att marginal finns i avstånd till gällande riktvärden för 

ekvivalenta och maximala bullernivåer. Även beräkningarna av vägtrafik har 

kompletterats med värden för prognosår 2040. 

Förnyat samrådsförfarande 

Med hänsyn till konjunkturläge och planberedskap breddades 

detaljplaneuppdraget så att detta även skulle inkludera bostäder. Att tillföra 

en ny markanvändning är ett formellt skäl för att sända ut förslaget på ett 

nytt samrådsförfarande. Det förnyade samrådet varade från 2024-02-19 till 

och med 2024-03-10.  

Granskningsförfarande 

Efter justeringar av planförslaget beslutade Kommunstyrelsens arbetsutskott 

2024-04-08 § 161 att låta sända ut förslaget på så kallad granskning. 

Förslaget har funnits tillgängligt för granskning från och med 2024-04-22 till 

och med 2024-05-12. 

Barnrättsbedömning  

De barn som främst berörs av beslutet befinner sig i de yngre åldrarna kring 

förskoleåldern. Barns perspektiv och behov har beaktats i både översiktsplan 

Ronneby 20235 och hällande planprogram för stadsdelen Sanden. Vidare har 

barns behov så som brukare av förskolans verksamhet också beaktats genom 

det funktionsprogram för förskolans utemiljö som antagits i Ronneby 

kommun. Förslaget till ny detaljplan beskriver barns perspektiv och hur de 

berörs av detaljplanens konsekvenser i planbeskrivningens avsnitt 

Barnrättsperspektiv. Även avsnittet om lek och rekreation behandlar barns 

behov och förslagets påverkan ur barnperspektiv. Utifrån dessa tidigare 

arbeten tar detaljplanen sammanfattningsvis hänsyn till barns behov genom 

att möjliggöra en utbyggnad av gång- och cykelvägnätet, spara värdefulla 

natur- och lekmiljöer samt avsätter större ytor som inte är avsedda att 

bebyggas till förmån för skolgårdens utemiljöer. 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 244 

Tjänsteskrivelse, 2024-05-22, Peter Robertsson, Planarkitekt 

Barnchecklista för barnens bästa, 2024-03-11 
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Detaljplanekarta, 2024-05-22 

Planbeskrivning, 2024-05-22 

Undersökning om behovet av en strategisk miljöbedömning, 2022-05-31 

Granskningsutlåtande, 2024-05-22 

Vatten- och avloppsutredning, 2022-06-10 

PM Trafikutredning, 2023-12-21 

Trafikbullerberäkning, 2022-08-22 kompletterad 2024-01-11 

Förslag till beslut 

Planenheten föreslår Kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 

Kommunstyrelsen att anta förslaget till ny detaljplan för Hoby 19:1 m.fl. 

(Norra Sanden).  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anta förslaget 

till ny detaljplan för Hoby 19:1 m.fl. (Norra Sanden). Beslutet justeras 

omedelbart.    

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Peter Robertsson, planarkitekt  
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§ 192 Dnr 2024-000033 000 

Namnberedning 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen namnger vägsträckan till Wilhelms mossevägen. 

Ärendebeskrivning 

Vid Tromtesundavägen har en ny bostadsbebyggelse vuxit fram i anslutning 

till den östra kommungränsen. Bebyggelsen har idag A- och B-adresser på 

ett sätt som inte är ändamålsenligt. Då den nya bebyggelsen dessutom ligger 

längs en avtagsväg till Tromtesundavägen behöver adresser och vägnamn ses 

över. Den aktuella avtagsvägen saknar idag ett hävdvunnet namn och ett nytt 

vägnamn behöver därför beslutas enligt en god ortnamnssed..  

Bedömning 

Vid den östra kommungränsen längs Tromtesundavägen har ett flertal nya 

bostadshus uppförts. Flera av dessa har tillkommit genom prövningar av 

förhandsbesked om bygglov med efterföljande avstyckningar, 

bygglovsprövning och byggnation. Bebyggelsen har nu vuxit så pass mycket 

att adressättningen av de nya bostäderna behövt tillämpa en stor mängd A- 

och B-adresser som är knutna till Tromtesundavägen. Detta är inte att 

betrakta som en ändamålsenlig adressättning eller god ortsnamnssed då 

bostäderna dessutom ligger på en avtagsväg från Tromtesundavägen. För att 

adrssättnimngen ska fungera på ett ändamålsenligt sätt och samtidigt frigöra 

A- och B-adresser för framtida bruk behöver alltså avtagsvägen ett nytt 

vägnamn då den saknar namn sedan tidigare. 

Remiss till fastighetsägare 

Då den aktuella vägsträckan sedan tidigare inte har något hävdvunnet eller 

vedertaget namn har Namnberedningen valt att skicka ut en remiss till 

fastighetsägarna längs vägsträckan. I remissen gavs fastighetsägarna 

möjlighet att själva lämna in förlag på vägnamn. Remissen genomfördes från 

2024-03-26 till och med 2024-04-15. 

Fastighetsägarnas namnförslag 

Under svarstiden valde flera fastighetsägare att lämna in namnförslag på den 

aktuella vägsträckan. Flera enskilda fastighetsägare och boende inkom med 

samma förslag: ”Grannens väg”. En fastighetsägare valde att i dialog med 

Listerby-Förkärla hembygdsförening och Äsketorps vägsamfällighet 

inkomma med förslaget ”Mosavägen”. 
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God ortnamnssed 

Vid namnsättning av vägar ska en god ortsnamnssed tillämpas där namnet 

ska vara entydigt och korrekt stavat. Detta betyder att namnet till exempel 

inte få stavas med dialektalt uttal utan ska följa svenska skrivregler. 

Förslaget Grannens väg 

Ett ortnamn har en funktion att beskriva en plats och vara specifikt i detta 

syfte. Namnförslaget Grannens väg är ur denna synpunkt inte lämpligt då det 

inte är specifikt för att beskriva den aktuella platsen. Då begreppet 

”Grannen” inte är ett egennamn är namnförslaget inte heller lämpligt i syfte 

att beskriva vägens tillhörighet. Namn ska inte heller ges efter nu levande 

personer enligt en god ortnamnssed. 

Förslaget Mosavägen 

Namnförslaget Mosavägen är motiverat utifrån platsens historik och lokala 

namnburk, dock ska ett ortnamn följa svenska skrivregler och på så sätt vara 

korrekt stavat. Vidare innehåller förlagsgivarens motivering redan ett annat 

ortnamn som brukats över tid, nämligen Villes mosse. Namnförslaget har 

alltså en god ansats enligt en god ortnamnssed men behöver justeras för att 

fullt ut följa de kriterier som ett ortnamn behöver uppfylla. 

Ett vägnamn ska inte kunna misstolkas och därför bör inte ordet ”mosse” 

stavas enligt ett korrekt uttal. Det bör också placeras språkligt i vägnamnet 

så att det inte misstolkas för ett annat ord så som exempelvis ”mossa” eller 

”mås”. 

Namnberedningens bedömningsgrunder 

Namnberedningen har studerats platsens förutsättningar djupare och den 

aktuella mossen går att spåra tillbaka till åtminstone 1796 års 

storskifteskarta. Det är ur denna synvinkel lämpligt att arbeta vidare med 

namnförslaget ”Mosavägen” och justera namnformen så att den följer en god 

ortnamnssed i enligt med Kulturmiljölagen. Vid namngivning ska lokala 

namnskick tillämpas i så stor utsträckning som möjligt och då mossen har ett 

levande namn i form av Wilhelms mosse är det lämpligt att få ett 

motsvarande platsanknutet namn på vägen fram till mossen. 

Namnberedningen har därför vägt in det lokala namnskicket för mossen och 

föreslår därför namnet Wilhelms mossevägen. 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse, Peter Robertsson, planarkitekt 

Checklista för barnets bästa 

Översiktskarta och detaljkarta med vägsträcka4 
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Förslag till beslut 

Namnberedningen föreslår Kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 

Kommunstyrelsen att namnge vägsträckan till Wilhelms mossevägen..  

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller tjänsteförslaget och finner att styrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Peter Robertsson, planarkitekt  

Tim Sonesson, Trafikansvarig 

Jimmy Svensson, GIS-samordnare 
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§ 193 Dnr 2024-000281 282 

Hyresavtal Stadshuset - flygel D (polisen) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna förslag till 

hyresavtal för flygel D i Stadshuset för polisens verksamhet. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 246: 

Polisen har under många år varit hyresgäst i Stadshusets flygel D. 

Anpassning av lokalerna för förändrad och nytillkommen polisverksamhet 

pågår. Nytt hyresavtal har tagits fram för att hantera nya gränsdragningar, 

nya ekonomiska förutsättningar samt de anpassningar som gjorts för polisens 

specifika verksamhet.   

Bedömning 

Förslag till hyreskontrakt har arbetats fram mellan Teknik-, Fritid- och 

Kulturförvaltningen och Polisens lokalsamordnare. Kort innebär förslaget 

följande: 

 

* Reviderad andel av fastighet. 20 % inskrivet under punkt 17 i 

huvudformuläret samt i bilaga nr. 4. 

* Indexreglering reviderad till 100 %. I tidigare hyreskontrakt var procenten 

30. 

* Ny gränsdragningslista finns 

* Avsiktsförklaring för eventuell omförhandling av bashyra inför 

nästkommande hyresperiod.  

* Tilläggshyra finns för att hantera de kostnader som ombyggnationen 

innebär och som ska bäras av Polisen.  
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* Se nedan för räknesnurra 

 

 

 

* Hyran är 1 115 000 per år 

* Tilläggshyra per år under 6 år är 5 368 908 kr (totalt 32 213 450 kr). Denna 

summa kan komma att justeras utifrån vad den totala produktionskostnaden 

blir när projektet är färdigställt. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Anna Hinseäng Förvaltningschef 

Förslag hyreskontrakt – Ronneby Sömmaren 4   

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och Kulturförvaltningen föreslår Kommunstyrelsens 

arbetsutskott besluta föreslå Kommunstyrelsen besluta föreslå 

Kommunfullmäktige besluta godkänna förslag till hyresavtal för flygel D i 

Stadshuset för polisens verksamhet.    

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna förslag till hyresavtal för flygel D i 

Stadshuset för polisens verksamhet. 
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 194 Dnr 2023-000334 287 

Ombyggnation av polisens flygel i Stadshuset 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att tilldela mark- och 

exploateringsenheten 11 miljoner för fasadbyte flygel D Stadshuset. 

Finansiering sker via extern upplåning. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 247: 

Under hösten 2023 upphandlades projekt ombyggnation av flygel D i 

Stadshuset. Flygeln inhyser sedan många år Polismyndigheten. Projektet 

byggstartades i januari 2024 och avsåg den inre ombyggnationen, fasad samt 

skalskydd.  

Bedömning 

Våren 2023 inkom Polismyndigheten med önskemål om att bygga om sin 

hyrda lokal i stadshuset för att möjliggöra för Kontaktcenter Syd. 

Kontaktcenter som idag inte finns i Ronneby innebär med etableringen ca 40 

nya arbetstillfällen till kommunen. Dialog skedde med tjänstemän från 

kommunen och polisen samt information och en del beslut i kommunal 

nämnd. Beslut finns om att tillföra projektet medel för ombyggnation. Under 

hösten 2023 upphandlades projektet ombyggnation av flygel D i Stadshuset. 

Projektet byggstartades i januari 2024 och avsåg den inre ombyggnationen, 

fasad samt skalskydd. Projektet har snabb tidsrymd och det har varit stora 

svängningar i beställningen från polisens sida. Framförallt kopplat till ökade 

krav på säkerhet. Sekretessen kring byggnationen är också en fördyrande 

omständighet.  

 

I de tidigare tilldelade medlen finns inte fasadkostnaden medräknad. Detta 

eftersom den slutliga utformningen av fasaden inte fastställts vid beslutet för 

start av ombyggnationen invändigt. Utredningar visar att bygganden inte är 

klassificerad med någon särskild skyddsmärkning men ändå uppfyller kraven 

för ett stort arkitektoniskt värde för staden. Fasaden ska således inte 

förvanskas eller ändras. Dialog har skett med Miljö- och Byggnadsnämnden. 

Bygglov finns för fasadändring som motsvarar en ersättningsfasad lik den 

som finns idag. Fasaden är fuktskadad på flertalet ställe från utsida till insida 

och det går på denna flygel inte att spara någon del.  
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För att uppfylla de ställda säkerhetskraven från Polisens sida så ska fönster 

infästas i fasaden på särskilt säkerhetssätt. Det är inte möjligt att infästa 

fönster med säkerhetskravet i den fasaduppbyggnad som finns idag. Därför 

har en ny fasadkonstruktion tagits fram. Konstruktionen innebär att väggarna 

kan byggas upp separat och ombyggnationen invändigt säkerställas. Dock 

behöver fasaden därefter ”klinkas” dvs man behöver montera klinkerplattor 

på fasaden. Väggkonstruktionen kan användas som mall på resterande del av 

flyglarna i Stadshuset minus infästningen för säkerhetsfönster (möjligtvis på 

den delen av huset som inhyser arbete- och välfärdsförvaltningen).  

 

För att kunna slutföra ombyggnationen av flygel D behövs elva miljoner 

kronor för fasadåtgärder. Beställningen behöver ske inom kort för att arbetet 

måste kunna utföras innan vintervädret börjar. 

 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 247 

Tjänsteskrivelse - ombyggnation polisens flygel i Stadshuset 

Protokoll KF december   

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår Kommunstyrelsens 

arbetsutskott besluta föreslå Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 

besluta tilldela mark- och exploateringsenheten 11 miljoner för fasadbyte 

flygel D Stadshuset.   
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 195 Dnr 2024-000282 001 

Genomförd ägardialog 2024-2025 med delägda bolaget 
Visit Blekinge AB 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

1. Att anta reviderade ägardirektiv för 2024–2025 

2. Att fastställa uppräkning av driftbidrag för 2025, mot bakgrund av 

kostnadsökningar/inflation till 3% enligt underlag från Sveriges kommuner 

och Regioner, att fördelas mellan parterna enligt fördelning i aktieägaravtal  

3. Att kommande ägardialog genomförs genom regionala samverkansrådet 

tillsammans med ägarombud. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27: 

Ägardialog har inletts genom representanter från Regionchefsgruppen 

genom kommunchef Irene Robertsson, Olofströms kommun och Regional 

utvecklingsdirektör Anna-Lena Malm, Region Blekinge. Ägardialog och 

förslag till ägardirektiv har genomförts genom formell ägardialog på 

Regionala samverkansrådet i maj 2024. I samband med ägardialog har 

följande presenterats  

-Genomgång av bolagsordning, aktieägaravtal och befintliga ägardirektiv •  

-Uppföljning av ekonomi och verksamhet 2023•  

-Uppföljning från senaste styrelsemöte 

 

Utmaningar för bolaget  

-Förankring av det breddade och uppdraget om marknadsföring till fler  

målgrupper  

-Basfinansiering och driftbidrag på samma nivå som 2021, behov av 

uppräkning  

mot bakgrund av inflation. Behov av projektfinansiering  

-Ägardialogprocess, förslag från styrelsen att regionala samverkansrådet 

bjuder in ägarombuden.  
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Bedömning 

Barnrättsbedömning  

Underrubriken Barnrättsbedömning ska vara med, förutom i 

informationsärenden. Barnchecklista görs enligt Rutin - barnrättsbaserade 

beslutsunderlag och läggs som underlag i ärendet.  

Om barn, enligt barnchecklistan, inte bedöms påverkas av ärendet/beslutet 

ska det uttalas med formuleringen ”Barnrättsbedömning saknas då barn inte 

bedöms påverkas av ärendet/beslutet”.  

 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 248 

Tjänsteskrivelse, Carl-Martin Lanér, kommundirektör  

Styrelseprotokoll augusti-24/8 2023 samt november- 11/10 2023  

Samt styrelseprotokoll från 24/4 2024 med underlag för äskande  

Presentation av verksamhet o ekonomi  

Förslag till reviderade ägardirektiv för 2024–2025  

Gällande aktieägaravtal  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. Att anta reviderade ägardirektiv för 2024–2025 

2. Att fastställa uppräkning av driftbidrag för 2025, mot bakgrund av  

kostnadsökningar/inflation till 3% enligt underlag från Sveriges kommuner 

och Regioner, att fördelas mellan parterna enligt fördelning i aktieägaravtal  

Att kommande ägardialog genomförs genom regionala samverkansrådet 

tillsammans med ägarombud 
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Arbetsutskottets förslag 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att: 

1. Att anta reviderade ägardirektiv för 2024–2025 

2. Att fastställa uppräkning av driftbidrag för 2025, mot bakgrund av 

kostnadsökningar/inflation till 3% enligt underlag från Sveriges kommuner 

och Regioner, att fördelas mellan parterna enligt fördelning i aktieägaravtal  

3. Att kommande ägardialog genomförs genom regionala samverkansrådet 

tillsammans med ägarombud. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

100(128) 
2024-06-04  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 196 Dnr 2024-000259 191 

Ansvarsfrihet för överförmyndarnämnden för år 2023 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja ansvarsfrihet för 

Karlshamn och Ronneby överförmyndarnämnd samt de enskilda 

ledamöterna i detta organ. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 249: 

Fråga om ansvarsfrihet för överförmyndarnämnden för år 2023.      

Bedömning 

Revisorerna tillstyrker i sin revisionsberättelse att kommunfullmäktige att 

bevilja ansvarsfrihet för Karlshamn och Ronneby överförmyndarnämnd samt 

de enskilda ledamöterna i detta organ.      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att bevilja ansvarsfrihet för Karlshamn och Ronneby 

överförmyndarnämnd samt de enskilda ledamöterna i detta organ      

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att bevilja ansvarsfrihet för Karlshamn och Ronneby 

överförmyndarnämnd samt de enskilda ledamöterna i detta organ. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 197 Dnr 2024-000270 101 

Ekonomiskt stöd till nämndemännen 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beviljar Blekinge nämndemannaförening 7500 kronor i 

stöd. Finansiering sker via kommunstyrelsens konto för oförutsedda utgifter. 

Ärendebeskrivning 

Blekinge nämndemannaförening ansöker om att stöd om 7 500 kronor till 

föreningen.      

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att bevilja 

Blekinge nämndemannaförening 7500 kronor i stöd. Finansiering sker via 

kommunstyrelsens konto för oförutsedda utgifter. 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Blekinge nämndemannaförening 

Anna-Karin Sonesson 

Ekonomienheten  
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§ 198 Dnr 2023-000057 192 

Besvarande av Motion från Sune Håkansson (RP) 
angående utformning av protokoll mm 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen är besvarad.  

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-27 § 251: 

Sune Håkansson lämnade den 18:e januari 2023 in en motion där en rad 

frågor om kommunen, dess nämnder och dess bolag ställdes. Frågorna berör 

hur det kommunala bör agera i olika situationer, tex när en ledamot avsäger 

sig sitt uppdrag.  

 

Kommunfullmäktige remitterade motionen till kommunstyrelsen för fortsatt 

behandling. Nu lämnar den nye kommunjuristen ett förslag på svar till 

frågorna som Sune Håkansson ställt.  

Bedömning 

Förslag på svar till frågorna lämnas i bilaga. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet. 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse Markus Grill, kommunjurist 

Nr 10 – Motion från Sune Håkansson 

Nr 20 – Svar på frågorna.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås föreslå kommunstyrelsen att 

föreslå att kommunfullmäktige lägger det inkomna svaret till Sune 

Håkanssons motion till handlingarna.    
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Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att motionen är besvarad.  

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 199 Dnr 2023-000080 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG 
allaktivitetsplats på Kallingeskolan 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget.  

Ärendebeskrivning 

Den 29 januari 2023 inkom följande medborgarförslag: 

 

”Jag är med i föräldrarådet på Kallingeskolan och på våra möten är vi och 

eleverna på Kallingeskolan rörande överens om att det behövs en 

allaktivitetsplats på Kallingeskolan. Eleverna i åk 6 på Kallingeskolan har 

tidigare lagt fram detta som förslag men tyvärr fått avslag. Vi lägger nu fram 

detta förslag igen och hoppas på framgång. Kanske kan detta hjälpa till att 

sysselsätta/aktivera barnen och ungdomarna så att vandaliseringen på skolan 

kan upphöra!”  

Bedömning 

I budget för 2015 avsattes investeringsmedel till fritid- och kulturnämnden 

för byggandet av spontanidrottsplatser på flera platser i kommunen. Projektet 

pågick under 2016-2022. Fritid- och kulturnämnden tog fram ett förslag, i 

samråd med Utbildningsförvaltningen. Då bedömdes att investeringar skulle 

göras i Backaryd, Älgbacken, Saxemara, Johannishus, Eringsboda och 

Hallabro. Placeringen gjordes utifrån en geografisk spridning. Sedan tidigare 

fanns redan etablerade spontanidrottsplatser i Hjorthöjden, Fredriksberg, 

Bräkne-Hoby, Listerby och Kallinge.  

 

I Kallinge finns en spontanidrottsplats belägen på Slättagårdsskolan. Vad 

gäller Kallingeskolan har det sedan tidigare inkommit ett flertal 

medborgarförslag angående en spontanidrottsplats eller allaktivitetsplats. 

Utbildningsnämnden har ställt sig positiva till förslagen, men har anfört att 

de inte har ekonomiska resurser för att göra en sådan investering.  

 

Av förslaget framgår inte vad som avses med en allaktivitetsplats. Teknik-, 

fritid- och kulturförvaltningen bedömer att en allaktivitetsplats ska kunna 

nyttjas av alla, även under skoltid, vilket ställer krav på tillgänglighet. En 
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sådan aktivitetsyta skulle därmed behöva placeras utanför skolområdet eller i 

nära anslutning. Förvaltningen bedömer att det finns två möjliga platser för 

detta ändamål och är beroende av vad som ska ingå. Den ena platsen (se 

bilaga 1) är mer lämplig för en multiarena och den andra (bilaga 2) för 

aktivitetsyta med klätterställning eller liknande. En sådan investering skulle 

uppgå till en kostnad om cirka 1-1,5 mkr.  

 

Förvaltningen har inte fått något ytterligare uppdrag gällande 

spontanidrottsplats eller allaktivitetsplats och idag finns inga budgeterade 

medel för detta ändamål. För att kunna genomföra en sådan investering krävs 

det således att medel tillförs. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning har gjorts och framgår av bilaga ”Checklista för barnets 

bästa”. 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Sofie Andersson, utredare 

Medborgarförslag 

Bilaga - Checklista för barnets bästa.   

Förslag till beslut 

Teknik- fritid- och kulturförvaltningen föreslår kommunstyrelsens 

arbetsutskott att föreslå kommunstyrelsen att medborgarförslaget anses vara 

besvarat.    

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Förslagsställaren 

Teknik- fritid- och kulturnämnden 

Sofie Andersson, utredare  
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§ 200 Dnr 2023-000473 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG farthinder 
Ekenäs 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13 § 222: 

Teknik- fritid- och kulturnämnden 2024-04-23 § 127: 

Förslagskrivaren framför följande: Hej, utanför vårt hus Ekenäsvägen 38 och 

ner mot Karön kör bilar i en hög hastighet trots hastighetsbegränsning på 

30km/h. Vi skulle förslå ett farthinder precis efter man svängt av i 

korsningen utanför Ekenäsvägen 38 för att folk ska sänka hastigheten. Just 

nu svänger de av i höghastighet, susa förbi och tvärnita borta vid det andra 

hinderrekord.        

Bedömning 

På aktuell del av Ekenäsvägen är det hastighetsbegränsning på 30 km/h. 

Vägen är belyst. Där vägsträckan börjar i korsningen 

Ekenäsvägen/Droppemålavägen finns ett upphöjt övergångställe. Ca 100 

meter söder om Ekenäsvägen 38 finns det farthinder i form av busskuddar 

och mittrefug. 

 

Enligt STRADA (Transportstyrelsens informationssystem för olyckor och 

skador i trafiken) har det inte rapporterats från polis eller sjukvård några 

olyckor vid den aktuella platsen. 

 

Teknik- fritid- och kulturförvaltningen har utfört en trafikmätning på 

Ekenäsvägen mellan Droppemålavägen och Kärreviksvägen för att 

dokumentera trafikflöden och hastighet. Trafikbelastningen var 292 

fordon/dygn med medelhastighet 30 km/h. 85 % har kört långsammare än 38 

km/h. 

 

Aktuella trafikmätningar visar att hastigheten ligger något över den önskade, 

men i jämförelse med liknande vägsträckningar inte är alarmerade. 

Det är inte möjligt att bygga bort alla hastighetsöverträdelser.  

Det är förarens ansvar att framföra sitt fordon på ett trafiksäkert sätt enligt 3 
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kap. 14 § trafikförordningen (1998:1276) och polisens uppgift att övervaka 

gällande lagar och regler. Mätresultatet har skickats till polisen. 

 

Kommunen har ett antal hastighetsdisplayer som placeras på olika platser i 

kommunen. Hastighetsdisplayen visar aktuell hastighet för passerande 

fordon och gör trafikanterna uppmärksamma om vilken hastighet de håller. 

Denna display kommer att sättas upp på Ekenäsvägen när vi har någon ledig. 

 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet. 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Tim Sonesson, Trafikansvarig.   

Underlag: MEDBORGARFÖRSLAG farthinder Ekenäs EA2-366      

Förslag till beslut 

Teknik, - fritid- och kulturförvaltningen föreslår Teknik, - fritid- och 

kulturnämnden föreslå Kommunfullmäktige att avslå förslaget om ett 

farthinder utanför Ekenäsvägen 38.       

Teknik- fritid- och kulturnämndens beslut  

Teknik, - fritid- och kulturnämnden beslutar att föreslå Kommunfullmäktige 

att avslå förslaget om ett farthinder utanför Ekenäsvägen 38. 

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget.  

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 201 Dnr 2023-000593 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG Trafikproblem 
vid Espedalsskolan 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget.  

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-05-13 § 223: 

Teknik- fritid- och kulturnämnden 2024-04-23 § 128: 

Förslagsskrivaren framför följande: Hej! Vill att Ronneby kommun gör 

något åt trafiksituationen på Gadds väg i Ronneby. Där är väldigt mycket 

trafik på morgon och em/kväll. Väldigt mycket personal som skall till/från 

arbetsplatsen på skolan och förskolan. Samt föräldrar som skall lämna/ 

hämta barn. Och även om det är hastighetsbegränsat till 30 km/h är det för 

hög trafikintensitet och hastighet ändå. Det finns villor precis intill vägen där 

det finns mycket barnfamiljer som bor. En del fall med höga häckar som 

skymmer sikten dessutom. Har själv vid flera tillfällen sett (senast i måndags 

denna veckan) hur barn bara springer ut i vägen utan en tanke på att det 

kommer bilar. Och det kan man ju tycka att det är ett föräldraansvar att se 

till, men det är inte roligt ändå om det skulle hända en olycka. Lägg till att 

det på andra sidan gatan (intill staketet mot skolgården) står väldigt mycket 

bilar parkerade, vilket gör att det blir väldigt trångt under dessa tider på 

dagen. Jag är medveten om att parkeringssituationen var på tapeten för något 

år sedan, där kommunen ville göra något åt parkeringsproblematiken. Detta 

blev det dock inget av med då. På mycket goda grunder vill jag påstå. Det 

förslag som lades fram då var faktiskt ännu värre än det är idag. Men nu 

anser jag att något måste göras åt situationen. Det skall inte behöva hända en 

allvarlig olycka innan någon reagerar. Så mitt förslag är följande: 1) Skapa 

ett flertal vägbulor på Gadds väg. Åtminstone två stycken. I första hand på 

den första delen mellan Lindblomsvägen och Årdervägen, eftersom det är 

där som det största trafikproblemet finns. Men gärna även i fortsättningen på 

Gadds väg. Det körs alldeles för fort där också. 2) Gör riktiga 

parkeringsplatser för personalen på Gadds väg. Som det är idag står de längs 

med staketet och tar upp plats för trafiken. Om man i stället flyttar in staketet 

en meter mot skolan till så ges det utrymme för att skapa åtminstone 20 

platser på snedden. Detta skulle öka utrymmet på vägen och ge möjlighet för 

trafikanterna att hålla längre från villaträdgårdarna. Och därmed också öka 
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säkerheten för alla. Förslagsvis reserveras dessa parkeringsplatser för 

personalen på dagtid så att de inte upptas av privatpersoner då det behövs 

platser för personalen på skolan och förskolan.      

Bedömning 

Gadds väg är en lokalgata och det är hastighetsbegränsning på 30 km/h. 

Vägen är belyst. Vid korsningen Lindblomsvägen, Gadds väg finns ett 

upphöjt övergångställe som är reglerat med trafiksignal. 

 

Teknik- fritid- och kulturförvaltningen har utfört trafikmätningar på två olika 

punkter längs Gaddsväg i mars 2024 för att dokumentera trafikflöden och 

hastighet. Trafikbelastningen var 341 fordon/dygn med medelhastighet 21 

km/h vid mätpunkt Gaddsväg 1.  

85 % har kört långsammare än 26 km/h. Vid mätpunkt Gadds väg 19 var 

trafikbelastningen 242 fordon/dygn med medelhastighet 26 km/h. 85 % har 

kört långsammare än 33 km/h. Aktuella trafikmätningar visar att hastighet 

och antal fordon i jämförelse med liknande vägsträckningar inte är 

alarmerade. 

 

Att trafiken håller för hög hastighet är ett problem som vi konstaterat på flera 

liknade vägar i kommunen och det är inte unikt för Gadds väg. Bristande 

respekt för hastighetsbegränsningar och bristande hänsyn till oskyddade 

trafikanter och boende längs vägarna är ett attitydproblem som är svårt att 

ändra på. 

 

Det är inte möjligt att bygga bort alla hastighetsöverträdelser. Det är förarens 

ansvar att framföra sitt fordon på ett trafiksäkert sätt enligt 3 kap. 14 § 

trafikförordningen (1998:1276) och polisens uppgift att övervaka gällande 

lagar och regler. Mätresultaten har skickats till polisen. Vägbulor bidrar till 

ökat buller för de boende i närheten, försvårar driften av vägen och för 

blåljuspersonal. Vägbulor bör användas sparsamt enbart på platser där de 

verkligen behövs. 

 

Enligt STRADA (Transportstyrelsens informationssystem för olyckor och 

skador i trafiken) har det rapporterats från polis eller sjukvård en lindrig 

olycka (singel fotgängare halkolycka) på Gadds väg under de senaste tio 

åren. 

 

Vid utfart bör växter inte vara högre än 80 cm 2,5 m från gatan eller 

gångbanan (Broschyr klipp häcken). Klagomål för ovårdade tomter lämnas 

till miljö- och byggnadsförvaltningen. 
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Kommunen har försökt att få till fler parkeringsplatser men något bygglov 

kunde inte beviljas eftersom det inte är möjligt inom gällande detaljplan att 

anlägga ytterligare parkeringar. 

Snedparkeringar där bilister får backa ut på vägen för att lämna platserna 

skapar inte en säkrare trafikmiljö. Skolan har ca 30 personalparkeringar inne 

på skolans fastighet och hyr ytterligare sex parkeringsplatser av Ronnebyhus 

på parkeringsplatsen vid korsningen Lindblomsvägen/Knektabacken ca 100 

meter norr om skolan. Utöver personalparkeringar finns möjlighet att parkera 

på Gadds väg samt Årdervägen. Enligt personal på skolan tas en del av 

personalparkeringarna upp av boende i området. Det pågår just nu en 

diskussion inom Teknik- fritid- och kulturförvaltningen och med skolan om 

och i så fall hur skolans parkeringsplatser kan börja bevakas i syfte att 

säkerställa att personalparkeringarna endast används av skolans personal. 

Vidare bör parkeringsfrågan kunna lösas eller åtminstone förbättras om 

skolans personal i högre utsträckning använder de sex platser som hyrs av 

Ronnebyhus än vad de gör idag.   

 

 

Barnrättsbedömning  

Barn påverkas av beslutet och en checklista för barns bästa är genomförd 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Tim Sonesson, Trafikansvarig. 

Underlag: Checklista för barnets bästa 

Underlag: EA2-373 Medborgarförslag Trafikproblem vid Espedalsskolan      

Förslag till beslut 

Teknik, - fritid och kulturförvaltningen föreslår Teknik, - fritid och 

kulturnämnden föreslå kommunstyrelsen att avslå förslaget om att skapa ett 

flertal vägbulor på Gadds väg och att göra personalparkeringar på Gadds väg 

och Espedalsskolans skolgård.      

Teknik-fritid- och kulturnämndens beslut  

Teknik, - fritid och kulturnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen att 

avslå förslaget om att skapa ett flertal vägbulor på Gadds väg och att göra 

personalparkeringar på Gadds väg och Espedalsskolans skolgård. 
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Förslagsställaren  

Teknik-fritid- och kulturnämnden  
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§ 202 Dnr 2023-000327 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG Fasa ut 
tvåtaktsmotorer 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget.  

Ärendebeskrivning 

Teknik- fritid- och kulturnämnden 2024-04-23 § 131: 

Hans Kyhlbäck har 2023-05-20 inkommit med ett medborgarförslag. 

Förslagsställaren föreslår att Kommunfullmäktige utformar och bekostar ett 

ekonomiskt stöd som stimulerar kommuninvånarna att lämna den föråldrade 

tekniken som tvåtaktsmotorer innebär. I förslaget avser förslagsställaren 

båtmotorer.        

Bedömning 

Förvaltningen förfogar inte över den kompetensen som är nödvändig för att 

bedöma huruvida tvåtaksmotorer är föråldrad teknik, bedöma utsläppsnivåer 

eller vara rådgivare till Kommunfullmäktige hur ett eventuellt ekonomiskt 

stöd skulle vara utformat för att få beskriven effekt. Förvaltningen föreslår 

ett avslag av medborgarförslaget. 

 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse - tillgänglighetsanpassning på Risanäshalvön-Nicklas 

Martinsson, verksamhetschef.  

Underlag: MEDBORGARFÖRSLAG Fasa ut tvåtaktsmotorer 

Underlag: EA2-253 Medborgarförslag Fasa ut tvåtaktsmotorer      

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid och- kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid och- 

kulturnämnden föreslå Kommunfullmäktige besluta avslå 

medborgarförslaget.       
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Teknik-fritid- och kulturnämndens förslag 

Teknik-, fritid och- kulturnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsens 

arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta 

avslå medborgarförslaget. 

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget.  

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 203 Dnr 2023-000338 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG 
tillgänglighetsanpassning på Risanäshalvön 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget. 

Ärendebeskrivning 

Teknik- fritid- och kulturnämnden 2024-04-23 § 132: 

Hans Kyhlbäck har 2023-05-25 inkommit med ett medborgarförslag. 

Förslagsställaren föreslår att Kommunfullmäktige att stödja ett projekt som 

beskrivs tillgänglighetsanpassa Gribshundsleden. Förslagsställaren föreslår 

även ett uppförande av ett fågelgömsle på Risanäshalvöns sydsida.      

Bedömning 

Förvaltningen anser att medborgarförslaget väcker väldigt många frågor, 

frågor som inte medborgarförslaget svarar på: 

 

 Vilken extern utlysare av utvecklingsmedel avses? 

 Ingen kostnadsberäkning är bifogad förslaget 

 Vilken aktör ska utföra jobbet? 

 Vilken aktör ska ansvara för underhållet? 

 

Sammantaget med hänsyn till ovanstående punkter så ställer sig 

förvaltningen negativa till förslaget.    

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse - tillgänglighetsanpassning på Risanäshalvön-Nicklas 

Martinsson, verksamhetschef.  

Underlag: Medborgarförslag – Tillgänglighetsanpassa Risanäshalvön      

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid och- kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid och- 

kulturnämnden föreslå Kommunfullmäktige besluta avslå 

medborgarförslaget.       
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Teknik-fritid- och kulturnämndens beslut  

Teknik-, fritid och- kulturnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsens 

arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta 

avslå medborgarförslaget. 

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget.  

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till:¨ 

Kommunfullmäktige  
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§ 204 Dnr 2024-000003 101 

Delegationsbeslut 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar återrapporterade delegationsbeslut till protokollet.  

Ärendebeskrivning 

Följande delegationsbeslut återrapporteras: 

1. Delegationsbeslut enligt kommunstyrelsens delegationsordning punkt 

6:14, svar på yttrande, delegat: Helena Revelj, stadsarkitekt, 2024-05-

13.  

2. Redovisning av delegationsbeslut gällande lantmäteriförrättningar: 

MBN 2024-0000028 Kalleberga 9:6 m.fl. – Godkännande av förrättning 

Delegationspunkt: 6.9. 

Delegat: Helena Revelj 

Datum: 2024-02-16 

MBN 2024-0000049 Lilla Kulleryd - Samrådsyttrande 

Delegationspunkt: 6.8. 

Delegat: Helena Revelj 

Datum: 2024-04-17 

3. Delegationsbeslut, utbetalning av skadestånd. Delegat: ekonomichef, 

Johan Sjögren, 2024-04-30. 

4. Delegationsbeslut enligt KS delegationsordning punkt 1.8, yttrande 

över trafikverkets åtgärdsprogram för omgivningsbuller 2024-2028. 

Delegat; kommunstyrelsens ordförande, Roger Fredriksson, 2024-04-

15. 

5. Delegationsbeslut tilldelningsbeslut, leverantör i projektet 

organisationsöversyn av vård- och omsorgsförvaltningen i Ronneby 

kommun. Delegat: tjänstgörande kommundirektör Johan Sjögren, 

2024-04-23. 

6. Delegationsbeslut enligt KS delegationsordning punkt 1.8, 

nätkoncession E.ON. Delegat; kommunstyrelsens ordförande, Roger 

Fredriksson, 2024-04-18.      
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________________ 

Beslutet skickas till: 

Berörda 
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§ 205 Dnr 2024-000005 101 

Delgivningsärenden 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar delgivningsärendena till protokollet.  

Ärendebeskrivning 

Följande delgivningsärenden återrapporteras: 

Affärsverken, Utfall april 

 

Blekinge Tingsrätt, Hulta Bygg och Fastighet AB har försatts i konkurs 

 

KRIF Hockey, Övernattning i Kallingeskolan 

 

Bräkneåns Vattenråd, Rapportering av 2023 års verksamhet för Bräkneåns 

Vattenråd och  

 

Bräkneåns Vattenråd, Ansökan om samverkansbidrag för 2024 års 

verksamhet för Bräkneåns Vattenråd. 

Blekinge Tingsrätt, Kungörelse Danne Sandbergs Åkeri AB har försatts i 

konkurs 

 

Blekinge Tingsrätt, Kungörelse Marah Ouso har försatts i konkurs 

 

Länsstyrelsen Skåne, Protokoll över inspektion av kommunens 

överförmyndarverksamhet 

 

Protokoll 

Visit Blekinge 2024-04-24 

 

Protokollsutdrag 

Utbildningsnämnden 2024-04-18 § 57 
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärendena till protokollet.   

________________ 
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§ 206 Dnr 2024-000274 001 

Återkallande av uppdrag i nämnder och 
kommunstyrelser, svar på återremiss från 
kommunfullmäktige  

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att: 

1. Att återkalla det nuvarande presidiets uppdrag i Miljö- och byggnämnden i 

enlighet med 6 kap. 21 § kommunallagen.  

2. Att återkalla uppdragen för samtliga ledamöter och ersättare i nämnden för 

arbete och välfärd, vård och omsorgsnämnden samt kommunstyrelsen i 

enlighet med 4 kap. 10 § 1 punkten kommunallagen. 

3. Att dessa uppdrag upphör att gälla när val av nya presidier, ledamöter och 

ersättare hållits i enlighet med 4 kap. 10 § 2 st. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige 2024-05-30 § 89: 

Ronneby kommuns politiska organisation har sedan mandatperiodens början 

styrts av en majoritet bestående av Moderaterna, Kristdemokraterna, 

Liberalerna och Sverigedemokraterna. Styret kallas ”Samling för Ronneby”.  

 

I april 2024 framkom en rad omständigheter som gjorde att Moderaterna 

lämnade Samling för Ronneby och den 25 april meddelades en avsikt av 

Moderaterna att istället styra tillsammans med Socialdemokraterna.  

S och M har tillsammans 24 mandat i fullmäktige, 25 krävs för en majoritet.  

Det ska tilläggas att inte alla inom M stödjer det nya samarbetet och det 

beräknas att åtminstone 3 av M:s 9 ledamöter i fullmäktige är emot det nya 

styret. 

 

Den 22 maj presenterades ett nytt styre för Ronneby kommun. S och M styr 

tillsammans. Vänsterpartiet, Centerpartier och Miljöpartiet är med och har 

ett valtekniskt samarbete med styret. När ett politiskt styre spricker finns 

vissa möjligheter att återkalla politiska uppdrag i nämnderna och utnämna 

nya personer till de posterna. Med anledning av Socialdemokraterna och 

Moderaternas begäran och förändringarna i majoritetsförhållandena har 
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kommunjuristen, kanslichefen och kommunsekreteraren gjort en 

rättsutredning som redovisas nedan för att utreda förutsättningarna för att 

ändra nämndpresidiernas sammansättning samt förutsättningarna att återkalla 

uppdrag för samtliga ledamöter i nämnder. Mot bakgrund av denna 

rättsutredning har att-satserna ovan tagits fram..  

Bedömning 

I 4 kap. 10 § kommunallagen 1 st. framgår att fullmäktige får återkalla 

uppdragen för samtliga ledamöter i en nämnd om den politiska majoriteten i 

nämnden inte längre är densamma som i fullmäktige. Lagen anger inte hur 

man ska konstatera att förutsättningar för majoritetsskifte föreligger. Av 

SKR:s lagkommentar till kommunallagen (s. 194) framgår att en 

dokumenterad koalitionsuppgörelse bör vara tillräckligt för att visa detta. Det 

bör dock observeras att den omständighet att en ny majoritet etableras i 

fullmäktige inte nödvändigtvis innebär att denna inte är redan är 

representerad i nämnderna. Det har inte ansetts tillräckligt att nämndens 

presidium haft en annan sammansättning än om den nya majoriteten skulle 

ha utsett dessa, se RÅ 2010 ref. 57.  

 

Det ska också påpekas att 4 kap. 10 Kommunallagen 2st ger rätt att återkalla 

samtliga politiska uppdrag i en nämnd om nämndens organisation förändras. 

Det krävs mer än att bara antalet personer i nämnden ändras, rimligtvis är det 

ansvarsområdet som är avgörande. Att förändra nämndstrukturen skulle dock 

vara organisatoriskt krävande och därför har den vägen inte valts i dagsläget. 

 

Av 6 kap. 21 § 2 st. kommunallagen framgår att om den politiska majoriteten 

i fullmäktige har förändrats på ett sådant sätt att det parti som nämndens 

ordförande företräder inte längre ingår i den politiska majoriteten, får 

fullmäktige välja ett nytt presidium.  

 

Paragrafen föreskriver att det är hela presidiet som ska utses på nytt och inte 

bara nämndens ordförande. 

 

Situationen som Ronneby kommun hamnat i är ovanlig av flera skäl. 

Vanligtvis så är partierna helt enade i att vara med i samarbetet, I Ronneby 

är M inte det. Det råder viss oklarhet i praxis av vad som i 4 kap. 10 § 

kommunallagen är att anse som ”den politiska majoriteten” under sådana 

omständigheter.  
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Uddevalla kommun försökte återkalla samtliga politiska uppdrag i 

nämnderna, kommunstyrelsen, bolagen och kommunalförbunden 2020. 

Beslutet överklagades och det beslutet upphävdes. De tidigare 

förtroendevalda skulle inte skiljts från sina uppdrag och kommunen fick rätta 

beslutet då kommunen inte fick prövningstillstånd att driva ärendet vidare i 

Kammarrätten. Domen (FR Göteborg 8839-20) visar på riskerna att tillämpa 

4 kap. 10 § kommunallagen felaktigt. Man måste ha uttryckligt tydligt stöd i 

lagtexten. Vidare visade ärendet att det inte går att återkalla ledamöter i 

kommunalförbund med stöd av 4 kap. 10 § kommunallagen. Ronneby 

kommun är med i tre sådana förbund och de uppdragen bör kommunen inte 

försöka återkalla. 

 

Även Region Blekinge har 2023 konfronterat samma problem. Deras 

rättsutredning och avvägningar stämmer i huvudsak med Ronnebys 

tjänstepersoners ställningstaganden, även om kommunens situation är mer 

komplex.  

 

6 kap. 21 Kommunallagen 

Vad det gäller återkallande av uppdrag för nämndernas presidium enligt 6 

kap. 21 § 2 st. kommunallagen kan det konstateras att endast ordförande i 

Miljö- och byggnämnden företräder ett parti som inte ingår i den nya 

majoriteten och förutsättningar finns därför för att välja om det presidiet 

enligt bestämmelsen. 

 

 

4 kap. 10 Kommunallagen 

Det är som sagt oklart om vad ”majoriteten i fullmäktige” innebär när ett 

parti är splittrat och andra partier röstar för samarbetet utan att ha en politisk 

överenskommelse om att vara med i det större styret av kommunen. 

 

I följande exempel så har det utgåtts från att S (15 mandat)+M (9 mandat) är 

det nya styret. De stöds via ett valtekniskt samarbete bestående av MP (1 

mandat), V (3 mandat) och C (3 mandat). Därmed är S+M funktionellt den 

nya majoriteten i fullmäktige. 

 

Vi ska nu se hur den majoriteten står sig mot de individuella nämnderna och 

om 4 kap. 10 § kommunallagen kan tillämpas för att återkalla samtliga 

politiska i uppdrag i nämnden. 
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Notera att kommunstyrelsen också är en nämnd i detta sammanhang. (HFD 

2016 ref 54). 

 

Om den nya politiska majoriteten visar sig redan i dagsläget ha majoritet en 

nämnd så saknas det alltså således möjlighet att utifrån 4 kap. 10 § 1 st. 

kommunallagen återkalla uppdragen för samtliga ledamöter i övriga 

nämnder med stöd av denna bestämmelse. 

 

Nämnden för Arbete och välfärd 

Den nya majoriteten (S+M) har 6 mandat av de 13 som finns. Då den nya 

majoriteten i fullmäktige saknar majoritet i NAV finns därmed möjlighet att 

använda 4 kap. 10 § 1 st. kommunallagen för att återkalla samtliga uppdrag i 

nämnden.  

 

Teknik- fritid- och kulturnämnden 

Den nya majoriteten (S+M) har 6 mandat av de 13 som finns. Då den nya 

majoriteten i fullmäktige saknar majoritet i TFK finns därmed möjlighet att 

använda 4 kap. 10 § 1 st. kommunallagen för att återkalla samtliga uppdrag i 

nämnden. 

 

Utbildningsnämnden 

Den nya majoriteten (S+M) har 7 mandat av de 13 som finns. De har alltså 

redan majoritet och det saknas möjlighet att återkalla uppdragen. 

 

Valnämnden 

Den nya majoriteten (S+M) har 6 mandat av de 13 som finns. Då den nya 

majoriteten i fullmäktige saknar majoritet i Valnämnden finns därmed 

möjlighet att använda 4 kap. 10 § 1 st. kommunallagen för att återkalla 

samtliga uppdrag i nämnden. På grund av Valnämndens tidsbaserade arbete 

och att EU-parlamentsvalet pågår så vill det nya styret inte ändra i 

Valnämnden i nuläget. 

 

Vård- och omsorgsnämnden 

Den nya majoriteten (S+M) har 6 mandat av de 13 som finns. Då den nya 

majoriteten i fullmäktige saknar majoritet i VON finns därmed möjlighet att 
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använda 4 kap. 10 § 1 st. kommunallagen för att återkalla samtliga uppdrag i 

nämnden.  

 

 

Överförmyndarnämnden 

Denna nämnd delar Ronneby kommun med Karlshamn kommun. Varje 

kommun väljer två ledamöter och två ersättare. Den nya majoriteten (S+M) 

har 2 av de 2 mandat som Ronneby har. De har alltså redan majoritet och det 

saknas möjlighet att återkalla uppdragen. 

 

 

Kommunstyrelsen 

Den nya majoriteten (S+M) har 7 mandat av de 15 som finns. Då den nya 

majoriteten i fullmäktige saknar majoritet i kommunstyrelsen finns därmed 

möjlighet att använda 4 kap. 10 § 1 st. kommunallagen för att återkalla 

samtliga uppdrag i kommunstyrelsen. 

 

Det kan också noteras att det nya styret har en majoritet i Miljö- och 

byggnämnden med 7 av de 13 mandat som finns. Därmed kan inte 4 kap. 10 

§ 1 st. kommunallagen användas för att återkalla hela nämnden. Endast 

återkallelse av uppdragen i presidiet enligt 6 kap. 21 § kommunallagen kan 

användas där såsom nämnt ovan. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 2024-05-23 § 157 

Tjänsteskrivelse, Markus Grill, kommunjurist, 2024-05-22 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

1. Att återkalla det nuvarande presidiets uppdrag i Miljö- och byggnämnden i 

enlighet med 6 kap. 21 § kommunallagen.  
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2. Att återkalla uppdragen för samtliga ledamöter och ersättare i nämnden för 

arbete och välfärd Teknik- fritid- och kulturnämnden, vård och 

omsorgsnämnden samt kommunstyrelsen. 

3. Att dessa uppdrag upphör att gälla när val av nya presidier, ledamöter och 

ersättare hållits.  

Kommunfullmäktiges beslut  

Kommunfullmäktige återremitterar ärendet till kommunstyrelsen med 

följande motivering: 

”Ärendet kompletteras med handlingar så som en avsiktsförklaring med 

vilka partier som ingår i det nya styret. Har man tagit hänsyn till de domar 

som finns från Till exempel Malung. 

Kommunallagen Kap 6:21, 4:10 är exempel på paragrafer som reglerar ett 

maktskifte.” 

 

Saknas handlingar i våra beslutsunderlag.”  

Svar återremissen  

Se kompletterande rättsutredning samt Socialdemokraterna och Moderaterna 

kompletterande skrivelse/meddelande.  

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ola Robertsson (S) föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

att: 

1. Att återkalla det nuvarande presidiets uppdrag i Miljö- och byggnämnden i 

enlighet med 6 kap. 21 § kommunallagen.  

2. Att återkalla uppdragen för samtliga ledamöter och ersättare i nämnden för 

arbete och välfärd, vård och omsorgsnämnden samt kommunstyrelsen i 

enlighet med 4 kap. 10 § 1 punkten kommunallagen. 

3. Att dessa uppdrag upphör att gälla när val av nya presidier, ledamöter och 

ersättare hållits i enlighet med 4 kap. 10 § 2 st.       

Beslutsgång 

Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen bifaller Ola 

Robertsson (S) förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  
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§ 207 Dnr 2024-000277 001 

Återkallande av uppdrag i bolagsstyrelser, svar på 
återremiss från kommunfullmäktige 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

1. Återkalla samtliga uppdrag i AB Ronneby Helsobrunn. 

2. Återkalla uppdragen som styrelseordföranden i AB Ronnebyhus och 

Ronnebyhus Holding AB samt uppdragen som styrelseordförande 

och ledamot i Ronneby Miljö & Teknik AB samt Ronneby 

Miljöteknik Energi AB.Helsobrunn. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag från kommunfullmäktige 2024-05 -30 § 90 

Kommunfullmäktige beslutade vid mötet 2024-05-30 § 90 att återremittera 

ärendet om återkallande av uppdrag i bolagsstyrelserna. Motiveringen till 

återremissen var följande: 

 

” Ärendet kompletteras med handlingar så som en avsiktsförklaring med 

vilka partier som ingår i det nya styret. Har man tagit hänsyn till de domar 

som finns från Till exempel Malung. 

Kommunallagen Kap 6:21, 4:10 är exempel på paragrafer som reglerar ett 

maktskifte. 

 

Saknas handlingar i våra beslutsunderlag.”  

Bedömning 

Undertecknad hänvisar till tidigare tjänsteskrivelse som går igenom de 

rättsliga och administrativa förutsättningarna för att skilja en person från ett 

styrelseuppdrag i en bolagsstyrelse. I dessa fall är det aktiebolagslagen som 

tillämpas och inte kommunallagen.  

 

Det som kompletteras i ärendet är en skrivelse från Socialdemokraterna och 

Moderaterna. Se underlag.  
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Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Meddelande från Socialdemokraterna och Moderaterna, 2024-06-03 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 2024-05-23 § 158 

Tjänsteskrivelse 2024-05-17, Christoffer Svensson, kommunsekreterare     

Kommunfullmäktiges beslut  

Kommunfullmäktige återremitterar ärendet med följande motivering: 

” Ärendet kompletteras med handlingar så som en avsiktsförklaring med 

vilka partier som ingår i det nya styret. Har man tagit hänsyn till de domar 

som finns från Till exempel Malung. 

Kommunallagen Kap 6:21, 4:10 är exempel på paragrafer som reglerar ett 

maktskifte. 

 

Saknas handlingar i våra beslutsunderlag.” 

Svar på återremiss 

Undertecknad hänvisar till tidigare tjänsteskrivelse som går igenom de 

rättsliga och administrativa förutsättningarna för att skilja en person från ett 

styrelseuppdrag i en bolagsstyrelse. I dessa fall är det aktiebolagslagen som 

tillämpas och inte kommunallagen.  

 

Det som kompletteras i ärendet är en skrivelse från Socialdemokraterna och 

Moderaterna. Se underlag. 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ola Robertsson (S) föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

att: 

1. Återkalla samtliga uppdrag i AB Ronneby Helsobrunn. 

Återkalla uppdragen som styrelseordföranden i AB Ronnebyhus och 

Ronnebyhus Holding AB samt uppdragen som styrelseordförande och 

ledamot i Ronneby Miljö & Teknik AB samt Ronneby Miljöteknik Energi 

AB.Helsobrunn      
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om kommunstyrelsen 

bifaller Ola Robertsson (S) förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  

 


